
Четвъртък
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цена 1.50 лева

47 служители на НАП са 
отстранени за корупция, 
каза изп. директор на НАП 
Красимир Стефанов 

USD/BGN: 1.52597   

+0.21%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.28170 

     -0.21%
 Българска народна банка

Sofix: 359.99

    +0.26% 
 Българска фондова борса

Новини ▶ 6
Новини ▶ 7 
Данъчните са  
спрели измами  
за 1 млрд. лв.

BG40: 102.89

+0.09% 
Българска фондова борса

цена 1.50 лева

Компании  ▶ 9
„Алианц лизинг 
България” сви 
загубата си   
Приходите на 
дружеството обаче 
спадат с близо 60% в 
края на полугодието до 
21 млн. лв. 

Компании ▶ 9
„Стара планина” 
ускоряват ръста  
на продажбите     
За първите седем 
месеца на годината 
холдингът ще отчете 
малко над 40 млн. лв. 
приходи, което е ръст 
от 48% на годишна 
база

Коментар ▶ 2
Съкращенията 
няма да решат  
проблемите
Бизнесът продължава 
да се задъхва от адми-
нистративната тежест, 
високите такси и лицен-
зионните режими

Компании ▶ 10
Apache купува 
активи от BP  
за 7 млрд. USD 

Ако не беше инцидентът с 
платформата, BP нямаше 
да продаде тези активи, 
каза председателят и 
главен изпълнителен ди-
ректор на Apache Стивън 
Фарис

Новини ▶ 6
Фонд "Земеделие" е 
усвоил 1.1 млрд. лв. 
през 2009 г.

Над 889 млн. лв. са плате-
ни по линия на директните 
плащания за площ, а 178 
млн. лв. по Програмата за 
развитието на селските 
райони, казаха от ведом-
ството на Калина Илиева

Новини ▶ 7
НЕК отрича да 
има дългове към 
"Топлофикация"
От държавната 
компания опровергаха 
зам. столичния кмет 
Минко Герджиков, 
че НЕК е сред най-
големите длъжници  
на "Топлофикация -  
София"

 Симеон Дянков, министър на финансите

Административната 
реформа ще спести 
поне 200 млн. лв.

Застраховането 
катастрофира

През май застрахователите отчетоха 15% спад на месечна база 
в премийните си приходи. Това е първото понижение за последните три 
месеца. Основна причина за драстичния срив на застрахователния пазар 
е рязкото намаление в продажбите на нови автомобили  ▶ 8-9
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Печеливш
кирил домусчиев
  

Губещ
димитър димитров

 
Председателят на надзорния съвет на „Биовет” АД Кирил 
Домусчиев може да е доволен от ръста на акциите на ком-
панията. Вчера книжата на производителя на ветеринарни 
медикаменти се повишиха с 4.55% до 6.389 лв. за акция. По 
позицията бяха сключени 4 сделки, в които 137 лота смениха 
собственика си. Пазарната капитализация на компанията 
надхвърли 43 млн. лв.

Бившият кмет на Приморско Димитър 
Димитров, който беше замесен в скандала 
с имотите на магистрати, е обвинен 
от прокуратурата. Димитров може да 
бъде съден за длъжностно престъпление, 
ако прокуратурата събере достатъчно 
доказателства. 

Сряда
21 юли 2010, брой 136 (4947)

цена 1.50 лева

ще ограничим размера на 
признатите разходи на газо-
разпределителните друже-
ства, каза Семерджиев 

USD/BGN: 1.52276  

+0.88%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.28440  

     -0.87%
Българска народна банка

Sofix: 359.06

    -0.26%
Българска фондова борса

Компании ▶ 8-9

Продажбите 
на бира 
се свиват

Новини ▶ 6
Поне 10% 
по-евтин газ 
през октомври

BG40: 102.80

-0.70%
Българска фондова борса

Коментар▶ 2
Спасителен 
ход на 
общината
Столичната община се оп-
итва да спаси градинката 
до Руската църква, като я 
заменя срещу участието си 
в Халите. Предвид затла-
чването на проблема това е 
единственият вариант да се 
запази зелената площ

Новини▶ 6

Брюксел дава 2.4 млрд. 
EUR за технологии 

Новини▶ 7

Осигуровките ще се 
вдигат по план от 2012 г.

Технологичните 
компании от ЕС ще 
получат субсидията през 
следващата година.
IT e приоритет за България, 
каза зам.-министър 
Първан Русинов 

Не трябва да бавим 
повече пенсионната 
реформа, за да се 
предпазим от още по-
драстични промени след 
време, заяви министърът 
на труда Тотю Младенов

Новини▶ 7
Газовата връзка 
с Турция ще е 
част от "Набуко"
Да се ускори изграждането 
на газовата връзка 
България - Турция, която 
впоследствие да е част от 
газопровода „Набуко”, е 
предложил министърът 
на икономиката Трайчо 
Трайков във Виена 

Не става само с устрем, 
трябват и реформи

Тази година България се представя по-добре от Румъния, но са необходими още реформи, 
става ясно от доклада на Еврокомисията. Премиерът Бойко Борисов обеща до седмица да бъде 
разработен екшън план в отговор на препоръките от Брюксел  ▶ 4-5

Снимка марина ангелова

Мнения

крайно време беше 
някой да предприеме 
нещо по отношение на 
администрацията. В 
последно време посто-
янно изникваха някакви 
агенции, институти към 
тези агенции и всякакви 
други подобни паразитни 
организации. Хората не 
са чували за тях, а в тях 
работят 2-3 „експерти”, 
компетентни във всички 
възможни области на 
човешкото познание. И 
всичко това, за да взимат 
съвсем легално немалка 
сума пари като възна-
граждение. Надявам се 
тези пари сега да помог-
нат на повече хора.

краси

▶

pari.bg Топ 3

1Министърът на 
икономиката на Ун-
гария Дьорд Матолчи 
заяви, че решението 

на МВФ да прекрати разго-
ворите с правителството 
на страната не заплашва 
фискалната стабилност 
на Унгария.

2 Застрахователни-
ят пазар в България 
продължи да се 
свива, като за пър-

вите 5 месеца на годината 
понижението на приходи-
те от продадени полици 
достигна 6.5%.

3Вече са подадени  
1 млн. заявления за 
издаване на пас-
порт с биометрич-

ни данни. Siemens осигуря-
ва по 7800 документа на 
ден съгласно договора си 
с МВР. 

Съкращенията няма да решат 
проблемите на администрацията
Една година след като бизне-
сът оптимизира разходите си 
и съкрати част от персонала си, 
и правителството най-накрая 
реши да го последва. Започна 
цялостна реформа в админи-
страцията. Все пак по-добре 
късно, отколкото никога. 

Дотук добре, разходите ще 
се намалят. Това е повече от 
похвално. Важното е обаче да 
се повиши ефективността на 
държавния апарат. В противен 
случай тази стъпка може да ми-
не в графата чисто механично 
намаляване на бройката.

За съжаление обаче със съ-
кращаването на чиновниците 
няма да се решат проблемите 

коментар

Бизнесът 
продължава 
да се задъх-
ва от лицен-

зионни режими и 
високи такси

Биляна Вачева
bvacheva@pari.bg
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в държавната администрация, 
които през последните години 
непрекъснато дъвчем и пре-
дъвкваме. Бизнесът продължава 
да се задъхва от администра-
тивната тежест, от високите и 
непрозрачни такси, които плаща 
къде ли не и за какво ли не. 
Тежат му и многото лицензи-
онни режими, удостоверения и 
още безброй документи, които 
трябва да подава. 

ГЕРБ обеща да намали ли-
цензионните режими с 30%. 
Все още стъпки в тази насока 
няма. Думи има, но не и дела. 
В доклад на Световната банка 
става ясно, че държавните такси 
за последните няколко години 
са скочили с близо 60%. Не е 

ясно бизнесът за какво плаща 
и какво точно получава. Това е 
едната страна на монетата. Дру-
гата е, че фирмите никога не са 
сигурни дали след месец няма 
да има ново повишение на так-
сите, които държавата събира. 
Средно през последните години 
приходите от такси в държавния 
бюджет са около 6-8%. 

Симеон Дянков много добре 
знае за тези проблеми. Той 
е бивш кадър на Световната 
банка. До болка са му познати 
критиките и недостатъците на 
администрацията. Остава му 
само да приложи това, за което 
е писал толкова години, преди 
да дойде начело на финансовото 
министерство. 

 чиновниците от септември ще трябва да работят повече и по-качествено▶
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Символ

цитат

Колкото по-голям е делът на 
политиците в банките, толко-

ва по-зле за стабилността и толкова 
по-голям е рискът от криза

Число на деня

33 
млн. EUR ще е ресурсът на Холдинговия фонд по Съв-

местната европейска инициатива за устойчиви инвес-
тиции в градските райони (JESSICA). Средствата са осигу-
рени от Оперативна програма “Регионално развитие”

▶

 Лешек Балцерович,   бивш управител на централната 
банка на Полша и баща на “шоковата терапия”

Фискални  
препоръки отвън

коментар

В юлския бюлетин на 
Европейската централ-
на банка има анализ на 
ефекта от кризата в нашия 
регион. Има и препоръки 
в областта на бюджетната 
политика:  “По отношение 
на фискалната политика е 
важно страните от Цен-
трална и Източна Европа да 
постигнат и да поддържат 
солидни и устойчиви фи-
скални позиции. За много 
от тези страни бюджетният 
излишък е подходящата 
цел, за да се намали рискът 
от цикли на бум и спад в 
бъдеще. Страните, които 
са обект на процедура по 
свръхдефицит, трябва да 
изпълнят задълженията си 
по кредибилен и навреме-
нен начин. Допълнителни 
- основно базирани върху 
разходите - консолидацион-
ни мерки са необходими.”

При откриването на 
процедура по свръхдефи-
цит срещу България Евро-
пейската комисия направи 
следните препоръки:

 през 2010 г. да не се 
допуска допълнително 
нарастване на дефицита 
над 3.8%;

до 2011 г.а най-късно дефи-
цитът да се свали под 3% 
по “надежден и устойчив 
начин”;

▶

▶
кметът на София Йорданка Фандъкова откри цветeн герб на столицата, 

изработен от 5000 цветя. Той се намира на бул. “алея Яворов” при кръговото 
кръстовище на “цариградско шосе” и е с площ от 300 кв. м 

▶

да се гарантира, че и след 
това намаляването на 
дефицита ще продължи;

да се конкретизират и 
приложат мерките, необ-
ходими за премахване на 
свръхдефицита;

да се подобрят управле-
нието и прозрачността 
на бюджета, да се засили 
контролът на разходите, 
наблюдението на бюджет-
ното изпълнение и пр.;

да се пише ежегоден до-
клад с напредъка;

да се повиши ефектив-
ността на публичните 
разходи;

 да се изпълнят струк-
турните реформи - адми-
нистрация, здравеопазва-
не, образование, пенсионна 
система.

Разбира се, МВФ също 
има подобни препоръки 
- да се поддържа бюджетна 
дисциплина, да се рефор-
мира публичният сектор, да 

▶

▶

▶

▶

▶

▶

Сините вече заговориха за министерски оставки

България върви по 
пътя на Гърция, пре-
дупредиха от СДС

За първи път от началото 
на управлението на ГЕРБ 
Синята коалиция заговори 

за оставки. Ако до 1 септем-
ври министрите от иконо-
мическия екип на премиера 
Бойко Борисов не предложат 
приложим план за излизане 
от икономическата криза, те 
трябва да подадат оставки, 
заявиха лидерите на ДСБ и 

СДС Иван Костов и Мартин 
Димитров.

“Подкрепяме управлява-
щите единствено в борбата 
с организираната престъп-
ност и изтръгването на бъл-
гарската държава от лапите 
на мафията, но не можем да 

Лидерите на Синята коалиция не са доволни от икономическите министри▶
Снимка БОБи ТОшев

се контролират бюджетни-
те разходи, да се спестяват 
допълнителните приходи, 
ако има такива.  Накратко, 
имаме три авторитетни 
външни институции, които 
ни съветват да водим благо-
разумна фискална политика 
и да се правят реформи в 
разходите. Много иконо-
мисти в България също 
настояват за същото, дори 
от по-рано. Това единоду-
шие не е случайно. Просто 
наистина това трябва да се 
прави.

България има нужда от 
инвестиции - и то ведна-
га, защото това е начинът 
за по-бързо излизане от 
кризата. Но в момента 
макроикономическите 
рискове правят инвес-
титорите скептични към 
инвестиции в региона. 
Но има страна в региона, 
която отбелязва огромен 
растеж на инвестициите 
- и това е Естония, която 
премахна бюджетния де-
фицит, продължи рефор-
мите и убеди пазарите, 
че е премахнала макро-
рисковете. Това трябва 
да направи и България: 
реформи на разходите и 
премахване на бюджет-
ния дефицит, за да ускори 
възстановяването.

Георги ангелов, 
старши икономист  
в “Отворено общество”

мълчим за икономическа-
та политика и противодей-
ствието на кризата, която 
се задълбочава”, заяви Кос-
тов. Той отново предложи 
правителството на Борисов 
да приеме антикризисните 
предложения на Синята ко-
алиция от март, сред които 
на първо място са свиване 
на неефективните разходи, 
намаляване на администра-
цията и незабавно разпла-
щане на задълженията към 
фирмите. Освен това от ДСБ 
настояват да бъде създаден 
вицепремиерски пост по ус-
вояване на еврофондовете, 
защото в противен случай 
може да загубим 700-800 
млн. EUR. 

Най-големи са критиките 
към разходната част на ак-
туализирания бюджет. Бъл-
гария вече върви по пътя на 
Гърция и затова е важно да 
има нов екшън план в иконо-
мическата и бюджетната об-
ласт, защото там е основният 
проблем на държавата, каза 

Мартин Димитров. И отново 
се обяви за спиране на стро-
ежа на АЕЦ “Белене”.

“Не сме съгласни катего-
рично, че икономическите 
министри не си вършат 
работата и нямат визия за 
излизането на България от 
кризата, отговори на кри-
тиката председателят на 
парламентарната бюджет-
на комисия Менда Стоя-
нова. Не сме съгласни ида 
се приравнява България 
с нашите съседки Гърция 
или Румъния. Напротив, 
точно на този фон Бълга-
рия е остров на финансова 
стабилност и това е изклю-
чително важно, за да мо-
гат не само да продължат 
реформите, а изобщо да се 
развива икономиката”, каза 
Стоянова.

В своя защита депутатите 
от ГЕРБ цитираха излязлата 
вчера статия за България в 
The Wall Street Journal. В 
нея се казва: “Българска-
та икономика, изглежда, 

се стабилизира, след като 
устоя на неотдавнашната 
финансова криза по-ус-
пешно от повечето свои 
съседи. България е една от 
няколкото държави, които 
се очаква рязко да свият 
бюджетните си дефицити 
до 2.7% през 2011 г., при 
това без да се налага да се 
прибягва до намаляване на 
заплати и пенсии, нито да се 
повишават данъци.” Докато 
някои от съседните страни 
са напълно зависими от за-
емите от ЕС и МВФ, напри-
мер Гърция с нейния голям 
пакет от спасителни мерки, 
България отказа да вземе за-
ем от МВФ. Тук е цитиран 
финансовият министър Си-
меон Дянков, според когото 
засега страната няма нужда 
от заем. “Ние направихме 
оценка на възможностите 
за тази и за следващата го-
дина и решихме, че засега 
заем не е необходим”, казва 
Дянков.

Мила кисьова

Снимка маРина ангелОва
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Икономическата криза в 
страната стана двигателят 
на реформата в областта 
на културата, която беше 
отлагана с години. Лип-
сата на пари в бюдже-
та доведе до затягане на 
коланите и опити за по-
ефективно управление на 
културните институти в 
страната. 

Министерството на кул-
турата е подготвило про-
ект за промяна във финан-
сирането им от 1 януари 
догодина и за преструк-
туриране. Проектът е из-
пратен за предварително 
съгласуване на Министер-
ството на финансите и на 
Националното сдружение 
на общините.

Делегирани бюджети
Според новия начин на 
финансиране средства-
та от държавния бюджет 
трябва да се разпределят 
по културни институти, 
първо - на базата на един-
ни разходни стандарти, 
и второ - за реализиране 
на творчески проекти на 
конкурсен принцип. 

Новият модел за финан-
сиране предвижда още 
директорите на театрите, 
оперите, филхармонич-
ните дружества и т.н. да 
разпределят средствата, 
които получават от ми-
нистерството и общини-
те. Шефовете ще могат 
сами да определят с каква 
численост на творчески и 
технически персонал да 
работят и какви възна-
граждения да изплащат, 
както и какви средства 
за ремонти да се отпус-
кат. Преструктурирането 
на културните институти 
- опери, филхармонични 
дружества и т.н., е с цел 
да се оптимизира мре-
жата чрез обединения и 
финансиране, определено 
от извършваната дейност 
и зрителския интерес, мо-
тивират се от културното 
ведомство. 

Ще има съкращения на 
музиканти и актьори, сливания 
на културни институти
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Контра
Според сдружението на 
общините отпускането 
на средства по новия на-
чин не се прави целесъ-
образно, а с едничката 
цел да се спестят пари. 
То е подготвило крайно 
остро становище, което 
още не е изпратено на ми-
нистерството. Общините, 
които до този момент са 
изпратили позициите си, 
били недоволни от пред-
видените промени.    

Скандал
Предложението за прео-
бразуването на Оперно-
филхармоничното друже-
ство-Пловдив в Пловдив-
ска филхармония прерасна 
в скандал. Пловдивският 
кмет и шефът на друже-
ството Калуди Калудов 
заплашиха с гладна стач-
ка. Министърът на кул-
турата отговори остро, 
че държавата де факто 
дотира съществуването 
на операта. Вчера поради 
пренатоварената програма 
на заседанието на прави-
телството пловдивският 
кмет Славчо Атанасов, 
Калуди Калудов и об-
ластният управител инж. 
Иван Тотев не успяха да 
се срещнат с Вежди Раши-
дов и Бойко Борисов. Ако 
обаче в Пловдив операта 
не трябва да съществува 
повече, в Русе и Бургас 
от Оперно-филхармонич-

ните дружества остават 
само оперите. Във Варна 
оперно-филхармоничното 
дружество и Драматич-
ният театър „Стоян Бъч-
варов” трябва да се слеят 
в Театрално-музикален 
продуцентски център, ка-
то все още не е ясно как 
реформата ще се отрази 
на работещите там.

Цената
Нейната цена на пръв по-
глед е 1.8 млн. лв. Тези 
пари са предвидени за 
обезщетения при увол-
нения и за неизползван 
платен годишен отпуск. 
Парите трябва да бъдат 
отпуснати още тази го-
дина, като се очаква да 
се осигурят от направени 
икономии. Реалната цена 
обаче ще платят всички, 
които работят в културни-
те институти. 

Факт е, че реформа в 
сферата на културата е 
необходима. Ако обаче 
тя беше направена преди 
кризата, едва ли щеше да 
е толкова болезнена. 

Позиция

Община Пловдив дава само 25 000 лв. 

Държавата субсидира с 217 лв. все-
ки билет, продаден за спектакъл 

Никому не прави чест 
подобно популистко 
поведение, целящо из-
вличане на политически 
дивиденти и изнудване 
на държавата. Община 
Пловдив дава всичко на 
всичко едва 1% от общата 
сума за издръжката на 
Оперно-филхармонич-
ното дружество в града, 
или само 25 000 лв. А 
държавата, в лицето 
на Министерството на 
културата, дава 2 100 000 

лв. годишно. За шестте 
месеца на тази 
година друже-

ството има 45 
представления 
с 6682 зрители 
и едва 50 000 

лв. приходи. 

Държавата 
субсидира с 217 лв. 

всеки билет, продаден 
за спектакъл. Бих ис-
кал да припомня на г-н 
Славчо Атанасов, че из-
дръжката на ОФД-Плов-
див е за сметка на всички 

български данъкоплатци. 

Убеден съм, че е по-
достойно за един кмет, 
истински загрижен за 
културата, отдавна да е 
построил подходяща сце-
на за оперни спектакли 
и да е поел своя дял от 
издръжката на културния 
институт, което реши-
телно надхвърля сумата 
от 25 000 лв. Всичко 
останало е политически 
популизъм. 

Изпол-звам повода още 
веднъж да заявя, че целта 
на Министерството на 
културата е държавните 
сценични културни ин-
ститути да бъдат по-ефек-
тивни и работещи струк-
тури. Така талантливите 
няма да губят за сметка на 
посредствените, а публи-
ката в цялата страна ще 
има достъп до качествен 
културен продукт, какъвто 
заслужава.

вежди Рашидов,
министър на културата

Факт е, 
че рефор-

ма в сферата 
на културата 
е необходима. 
Ако обаче тя 
беше направена 
преди кризата, 
едва ли щеше 
да е толкова 
болезнена

1.8 
▶ млн. лв. са предвидени 
за обезщетения 
при уволнения и за 
неизползван платен 
годишен отпуск
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Държавата да покани кметството за съсобственик
Заплатите в операта  
са между 380 и 400 лв.
„Задавал съм си въпроса кол-
ко пари няма държавата за 
нас”, казва Калуди Калудов, 
директор на Оперно-фил-
хармоничното дружество в 
Пловдив. Досегашният му 
отговор е - по 20 000 лв. на 
месец, защото с толкова са 
намалени отпусканите сред-
ства през тази година. При 
годишен бюджет от около 
2 млн. лв. излиза, че държа-
вата просто няма никакви 
пари за 57-годишната опера 
в Пловдив. Като мениджър 
на държавната опера в Града 
под тепетата той е усетил 
финансовите проблеми на 
новото правителство още 
с встъпването му в упра-
вление. 

Проблеми
Отначало заплатите на арти-
стите и музикантите се бавят 
по ден-два. Но след едно 
успешно турне в Белгия, 
където пловдивската опера 
поставя „Аида”, главният 
мениджър Калуди Калудов 

разбира, че със задна дата 
заплатите са съкратени с по 
10%. После съкращенията 
достигат 21.5%. Неговата 
пълна заплата е 840 лв., а 
средните заплати на екипа 
му от 239 души са между 
380 и 400 лв. 

„Освен всичкия недостиг 
на пари Пловдивската опера 
е и длъжник с около 47 000 
лв., които един доблестен 
пловдивчанин даде за ре-
монт след нанесените щети 
от наводнението през сеп-
тември 2009 г. Не смея да 
погледна този човек в очи-
те”, казва Калудов. Впрочем 
пловдивският строителен 
предприемач е обещал, ако 
си получи парите от държа-
вата, да ги даде отново на 
операта. 

Активите на Оперно-фил-
хармонично дружество-
Пловдив включват концер-
тна зала и една къща, която 
има 10 стаи за гостуващи-
те в града артисти. „Като 
мениджър бих препоръчал 
на нашия министър да не 
„закрива” една 57-годиш-
на институция. Не мисля, 

че премахването на Пло-
вдивската опера може да се 
нарече реформа”, казва г-н 
Калудов. 

Решенията
Според мениджъра оттук 
нататък наистина няма 
какво повече да се ореже. 
По-правилният подход е 
Оперно-филхармонично-
то дружество да работи 
по-интензивно, да изкарва 
повече пари. „Можем да 
правим опера, можем да 
правим оперета, мюзикъл, 
камерна опера, филхармо-
ничен концерт, можем да 
правим суперпродукции”, 
категоричен е именитият 
тенор. А защо не го пра-
ви досега? „Защото очак-
вам сграда”, категоричен 
е той. 

Калуди Калудов счита 
също така, че при сегаш-
ната ситуация държавното 
дружество може да покани 
община Пловдив за съсоб-
ственик, така че Пловдив да 
поема повече ангажименти 
към своята опера. 

Михаил ванчев
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ШУМЕН

ВАРНА

Източник: Министерство на културата
Графика: Вихър Ласков

Предложения за преобразуване 
на държавните културни институти

 Пловдивският кмет Славчо Атанасов, шефът на операта Калуди Калудов и 
областният управител инж. иван Тотев не успяха да се срещнат с премиера

снимка марина ангелова

▶
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В резултат на администра-
тивната реформа, която 
беше започната през мина-
лата година и ще продъл-
жи и до края на тази, ще 
бъдат спестени между 200 
и 250 млн. лв. Това каза ви-
цепремиерът и финансов 
министър Симеон Дянков 
след вчерашното заседа-
ние на правителството. По 
думите му една трета от 
структурите на централна-
та администрация ще бъ-
дат намалени в резултат на 
предприетите реформи.

Нови икономии
Дянков уточни, че средно 
на месец държавата ще 
спести между 18 и 20 млн. 
лв. благодарение на пред-
приетите промени в дър-
жавния апарат. Той обясни, 
че част от тези икономии 
са залегнали в актуализа-
цията на бюджета за тази 
година, но има и нови, 
които предстои да бъдат 
реализирани, и те ще за-
легнат в проектобюджета 
за 2011 г.

Ще бъдат закрити 22 ад-
министративни структури, 
в това число различни аген-
ции и институти. Други 36 
структури ще бъдат прео-
бразувани, а щатната брой-
ка на служителите ще бъде 
намалена с 2500 души.

В момента в администра-
цията работят близо 87 хил. 
души, като от тях около 
63 хил. са в централното 
управление и 23 хил. са в 
общините. За една година 
чиновниците са намалeни 
с 10.90%, или около 7900 
души. В МВР са съкратени 
3000 служители.

Няма  
привилегировани
Реформата в държавната 
администрация обхваща 
всички министерства и 

Административната реформа 
ще спести поне 200 млн. лв. 
Предстоят нови съкращения на още 2500 чиновници

Фонд „Земеделие” изплати 15.5 млн. лв. 
Ведомството на Ка-
лина Илиева отчете 
над 1.1 млрд. лв., 
усвоени през 2009 г

Държавен фонд „Земеделие” 
ще плати общо 15.5 млн. лв. 
по проекти, казаха от ведом-
ството на Калина Илиева. 
Около 14 млн. лв. от тях са 
по Програмата за развитие 
на селските райони (ПРСР) 
за 2007-2013 г. Преводите 
включват средства за изпъл-
нени проекти по мерките 
„Създаване на стопанства на 
млади фермери” и „Модер-
низиране на земеделските 
стопанства”. Авансови пла-
щания за общини са пуснати 

и по мярка „Основни услуги 
за населението и икономи-
ката в селските райони”. 
Останалите средства са за 
проекти в лозаро-винарския 
сектор и в пчеларството.

Годишен отчет
Общо 1.106 млрд. лв. е из-
платил фонд „Земеделие” 
на производители и канди-
дати по различните програ-
ми през 2009 г., става ясно 
от годишния отчет за дей-
ността на фонда. Тази сума 
включва 889.1 млн. лв. по 
линия на директните плаща-
ния на площ, 178.5 млн. лв. 
по Програмата за развитие 
на селските райони, 38 млн. 
лв. по мерките за пазарна 

подкрепа на ЕС и 354 хил. 
лв. по ОП „Рибарство”. 

Отделно за периода от 
фонда са осчетоводили 
сключени договори за фи-
нансово подпомагане по 
ПРСР на стойност 792 млн. 
лв. В края на 2009 г. са 
приключили и плащанията 
по САПАРД. 878 млн. лв. 
общо е усвоеният ресурс 
по предприсъединителната 
програма за целия период 
на действието й. 

През 2009 г. ДФ „Земеде-
лие” е декларирал и ежеме-
сечно извършени плащания 
в размер на 667 млн. лв. по 
Европейския фонд за га-
рантиране на земеделието, 
както и тримесечни плаща-

ния по Европейския фонд 
за развитие на земеделието 
в размер на 222 млн. лв. 

Кредити  
за земеделците
Близо 40 млн. лв. целеви 
кредити и субсидии са от-
пуснати на над 2000 земе-
делски производители през 
2009 г. по линия на нацио-
налните схеми за финансово 
подпомагане, пише още в 
отчета на ДФ „Земеделие”. 
Предоставени са им и близо 
32 млн. лв. инвестиционен 
кредитен ресурс по про-
грамите „Животновъдство”, 
„Растениевъдство” и „Сел-
скостопанска техника”. 

Ани Коджаиванова

от догодина администрацията преминава на 6-степенна система за изчисляване на заплатите, каза  
Симеон Дянков (вдясно). Така на всеки шест месеца след атестация чиновниците могат да получават  
по-високи възнаграждения                          снимка марина ангелова

▶

Калина илиева, шеф на Държавен фонд "Земеделие"▶
снимка БоБи Тошев

Равносметка
Какво  
предстои

 Държавната лотария се 
слива със спортния тота-
лизатор. Преди ден симе-
он Дянков назначи за шеф 
на лотарията иван ива-
нов, досегашен служител в 
предприятието. 

 имотният регистър от 

▶

▶

агенцията по вписвани-
ята отива под шапката 
на агенцията по геодезия, 
картография и кадастър.

регистърът за възста-
новяване на земеделски 
земи от министерство-
то на земеделието и 
храните също се влива в 
агкк.

28 рикOЗ ще се обединят 
също с регионалните цен-
трове по здравеопазване.

▶

▶

предстои всеки един ми-
нистър детайлно да пред-
стави промените. 

Министърът на земеде-
лието и храните Мирослав 
Найденов каза, че  админи-
страцията във ведомството 
ще намалее с 1600 души. 
Здравният Анна-Мария Бо-
рисова уточни, че част от 
районните инспекции за 
контрол на общественото 
здраве (РИКOЗ) ще се влеят 
в Агенцията за безопасност 

на храните. 
От реформата в здравно-

то ведомство се очаква да 
се реализират икономии 
за 4 млн. лв. Тя допълни, 
че числеността на ведом-
ството ще бъде намалена 
със 17%.

Реорганизации
Предстои 40% съкраще-
ния на администрацията 
на висшите военни учи-
лища, съобщи военният 

министър Аню Ангелов. 
Ще се преструктурират 
дипломатическите пред-
ставителства и в момента 
25 от тях са подложени на 
преглед, каза Валери Рай-
чев, началник на политиче-
ския кабинет на министъра 
на външните работи. Той 
допълни, че досега във 
ведомството са съкратени 
15% от служителите, или 
250 души.

Биляна вачева

3 в 1
Инспекторатите 
ще са под  
шапката на МФ

наП вече няма да 
прави анализ и да разра-
ботва мерки и инстру-
менти за борба с данъч-
ните измами, тъй като 
тази дейност се поема 
от дирекция „Данъчна 
политика” в министер-
ството на финансите.

Това става ясно от 
проект за постановле-
ние на министерския 
съвет, качен на сайта 
на финансовото минис-
терство. в проекта е 
записано, че  инспекто-
ратите на наП и аген-
ция „митници” премина-
ват към инспектората 
на министерството на 
финансите. очаква се 
близо 60% от работещи-
те в инспекторатите 
да бъдат съкратени и в 
екипа, който ще оста-
не под шапката на мФ, 
ще работят 27 души. 
инспекторатът ще се 
занимава с вътрешни 
проверки на работата 
на данъчните и митни-
чарите. Това решение 
влиза в сила от 1 сеп-
тември 2010 г. 

▶

▶
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Данъчните са пресекли  
измами за близо 1 млрд. лв.
Полиция и НАП хва-
наха опит за точене на 
ДДС чрез строително 
желязо и скрап

Двама данъчни от Русе 
и Пловдив са арестувани 
при съвместна акция на 
НАП и МВР за съмнения 
за източване на ДДС. Този 
път акцията на вътрешното 
министерство е под кодо-
вото наименование “Всич-
ко коз”. Това каза вице-
премиерът и министър на  
вътрешните работи Цветан 
Цветанов.

Явни ефекти
Кризата засили апетита към 
данъчни измами, каза из-
пълнителният директор на 
НАП Красимир Стефанов. 
По думите му с последните 
разкрития общата стойност 
на пресечените опити за 
данъчни измами за първо-
то шестмесечие е близо 1 
млрд. лв. 

От приходната агенция 
посочват, че данъчните са 
отстранени от длъжност и 
до два дни ще бъдат дис-
циплинарно уволнени. От 
НАП припомнят, че за по-
следната година са отстра-
нили 47 служители по по-
дозрения в корупция. Пред-
варително разследване на 
НАП и МВР, започнало още 
през октомври миналата го-
дина, е разкрило съучастие 
на инспекторите в схеми за 
източване на ДДС. 

изобретателност
Основните злоупотреби са 
със строителна арматура, 

Фармацевти и аптекари  
се скараха за аптеките
Министър Борисова 
била заблудена от 
свои служители

Министърът на здравеопаз-
ването Анна-Мария Бори-
сова отново се оказа под-
ведена от подчинените си. 
Това заключи председате-
лят на фармацевтичния съ-
юз Мирослав Ненчев след 
срещата си с Борисова по 

повод промените в закона 
за лекарствата и Наредба 
номер 28.

Либерализация
Наскоро здравният минис-
тър обяви, че ще съдейства 
за либерализиране на па-
зара на лекарства у нас. Тя 
имаше идея да премахне 
ограничението един соб-
ственик да има право да 
притежава най-много 4 ап-

скрап, хранителни стоки и 
компютри. Схемата е след-
ната: строителното желязо 
и металните отпадъци по 
документи са били продава-
ни от български компании 
на румънски или гръцки 
фирми, но те реално не са 
напускали страната. По-
късно същите тези матери-
али са били препродадени 
на местни физически лица. 
Целта на тази схема е да не 
се внася дължимият ДДС. 

Оказва се, че по веригата 
една част от лицата, които 
са неграмотни, роми или 
социално слаби, са натру-
пали данъчни дългове, а за 
други ДДС бил “стопяван” 
с фиктивни доставки.

При разплитането на схе-
мите една от фирмите е 
заявила, че изнасяла скрап 
с леки автомобили за съ-
седни държави за над 35 
млн. лв. 

Биляна вачева

▶ Кризата засили апетита към данъчни измами, коментира изпълнителният  
директор на НАП Красимир Стефанов

962.8 
▶ млрд. лв. данъци и оси-
гуровки дължи бизнесът 
на националната аген-
ция за приходите, съобщи 
DarikFinance.bg, позова-
вайки се на данни на при-
ходната агенция. Близо 
70% от просрочията са 
към наП - софия

Четвъртък 22 юли 2010  pari.bg

НЕК отрича да има 
дългове към  
“Топлофикация-София”
Събираемостта на 
сметките е паднала 
до 52%

Националната електрическа 
компания (НЕК) няма прос-
рочени задължения за доста-
вена топлинна енергия към 
“Топлофикация-София”. 
Това се казва в съобщение 
на държавната компания.

Началото
Повод за съобщението е 
докладът на зам.-кмета по 
финансите Минко Герджи-
ков за финансовото състоя-
ние на топлофикационното 
дружество, в който НЕК е 
изброена сред 15-те най-
големи длъжници.  Спо-
ред доклада на Герджиков 
вземанията на “Топлофи-
кация” от НЕК са 15 млн. 
лв. за 2008 г. и 17 млн. лв. 
за 2009 г.

В годишния финансов от-
чет на електрическата ком-
пания за миналата година е 
отчетено текущо задълже-
ние към 31 декември 2009 
г. от 4616 лв. То е изплатено 
навреме през януари 2010 г. 
От НЕК допълват, че нямат 
други непогасени задълже-
ния към “Топлофикация-
София”.

обратно  
в общината
На днешното си последно 
предваканционно заседа-
ние Столичният общински 
съвет трябва да вземе ре-
шение за придобиването 
на “Топлофикация”. Така 
общината ще придобие без-
възмездно 107 648 905 пои-

менни акции от капитала на 
дружеството с номинална 
стойност 1 лв. от собстве-
ника - държавата. 

Сметките - на минус
“Топлофикация-София” 
има задължения от 510 
млн. лв. и несъбрани при-
ходи с около 93 млн. лв. 
по-малко. Събираемостта 
от различните потребители 
е едва 52.24%. Най-изрядни 
са бюджетните ведомства, 
от които има почти 90% съ-
бираемост, на второ място 
са фирмите със 72%, а на 
последно - битовите абона-
ти, от които се събират едва 
47% от сметките. 

Събираемостта  
е ниска
В анализа на Минко Гер-
джиков пише, че събирае-
мостта от 2002 г. насам па-
да. Причините са ниският 
социален статус на част от 
потребителите и липсата на 
техническа възможност за 
изключване на нередовните 
платци в една сграда, как-
то и несъвършенствата на 
законите, които не може да 
задължат потребителите да 
плащат консумираната от 
тях топлинна енергия. 

Красимира Янева

▶ Здравният министър Анна-Мария Борисова се срещ-
на вчера с представители на съюза на фармацевтите

снимка емилия костадинова

теки. От фармацевтичния 
съюз обаче настояват то да 
остане в сила. Според тях 
в обратния случай ще се 
наруши правото на избор на 
пациентите, а в по-малките 
населени места болните 
няма да има откъде да си 
купуват лекарства. 

Новите структури от апте-
ки, притежавани от големи 
производители на лекар-
ства, ще имат възможност 
да диктуват пазарните ус-
ловия както на пациентите, 
така и на държавата, заявя-
ват от БФС. 

На другия полюс
От другата страна на пробле-
ма обаче стоят браншовите 
организации, които настояват 
ограничението да отпадне, за 
да се либерализира пазарът. 
“В началото на 2008 г. Коми-
сията за защита на конкурен-
цията взе становище, че огра-
ниченията за собственост 
върху аптеките противоречат 
на Закона за защита на кон-
куренцията. В този смисъл 
членовете на Асоциацията 
на собствениците на аптеки 
(АСА) подкрепят икономи-
ческата логика”, пише в ста-
новището си АСА. 

Новият бюджет на здравната 
каса мина на първо четене
Над 1.8 млн. българи 
не си плащат вноските
Със 106 гласа “за”, 17 “про-
тив” и два “въздържали се” 
депутатите приеха вчера на 
първо четене в парламента 
Законопроекта за измене-
ние и допълнение на Закона 
за бюджета на НЗОК за 
2010 г. Единствено народ-
ните представители от Ко-
алиция за България заявиха 
открито, че няма да под-
крепят законопроекта. Той 
предвижда разходната част 
на бюджета на НЗОК да 
бъде увеличена с 220 млн. 
лв. Най-много ще   нараснат 
средствата за болничната 
помощ. До края на годи-
ната те ще са със 178 млн. 
лв. повече. За лекарства са 
предвидени допълнителни 
27 млн. лв., а резервът на 
касата за непредвидени раз-
ходи трябва да нарасне с 2 
млн. лв. Приходната част на 
НЗОК ще бъде увеличена с 
53 млн. лв. Очакват се 40 
млн. лв. повече от здрав-
ни вноски. Парите обаче 
няма да стигнат до края на 
годината, а най-много до 
средата на октомври, изрази 
опасенията си председате-

лят на Българския лекарски 
съюз Йордан Райчинов още 
по време на обсъждането на 
законопроекта в здравната 
комисия.

опозицията
Коалиция за България не 
подкрепи изменението в 
бюджета на НЗОК с аргу-
мента, че парите са крайно 
недостатъчни. “Актуализа-
цията на бюджета на НЗОК 
в средата на годината е знак 
за недобър разчет”, заяви в 
пленарната зала депутатът 
от БСП и бивш здравен ми-
нистър Евгений Желев. “100 
млн. лв. ще е недостигът на 
средствата за здравеопазва-
не до края на годината, ако 
се приеме тази актуализа-
ция”, каза още той.

Михаил Миков от БСП 
пък отново настоя да се 
създаде временна анкетна 
комисия за изясняване на 
състоянието на резерва на 
касата. “В началото на годи-
ната бе казано, че резервът е 
860 млн. лв., в края на март 
излезе информация, че той 
е 800 млн. лв. В същото вре-
ме министър Анна-Мария 
Борисова съобщи, че само 
за 2009 г. е реализиран ре-

зерв от 455 млн. лв. Губят се 
много големи пари, внасяни 
от българските граждани 
за здравеопазване”, каза 
Миков. “Наличностите по 
сметки на здравната каса в 
БНБ към 31 май са в размер 
на 972 млн. лв.”, пък каза 
Ваньо Шарков от СДС.

Скатаване
“Трябваше да разгледаме от-
чета за дейността на НЗОК 
за 2009 г. и чак след това 
да преминем към актуали-
зацията на бюджета на ка-
сата”, заяви Хасан Адемов 
от ДПС. Парламентарната 
група на партията  все пак 
подкрепи законопроекта. 
Приходите от здравнооси-
гурителни вноски са от 1.5 
млн. български граждани, 
които редовно си плащат за 
здраве. Други над 1.8 млн. 
души са с нередовен здрав-
ноосигурителен статус. Око-
ло 4 млн. са хората, които са 
осигурявани от държавата. 
Така че тези 1.6 млрд. лв., 
които са предвидени да се 
съберат до края на годината, 
може да се окаже, че не може 
да се съберат, каза още депу-
татът от ДПС. 

Елена Петкова

снимка марина ангелова

510 
▶ млн. лв. са  
несъбраните  
вземания на  
топлофикационното  
дружество
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Записаните премии на за-
страхователния пазар през 
май тази година са 115.93 
млн. лв., като са се пони-
жили с 15% на месечна 
база. Това показват изчис-
ленията на в. „Пари” на 
база официалните данни 
на Комисията за финансов 
надзор за резултатите на за-
страхователите за първите 
пет месеца на 2010 г. Това е 
първи спад на месечна база 
от февруари насам. 

Само през май в общото 
застраховане са продаде-
ни полици за малко над 
107 млн. лв., което е с 8% 
по-малко спрямо преми-
ите през април. Тогава на 
месечна база приходите 
на застрахователите се по-
вишиха с 4.25% до 116.3 
млн. лв.

Далеч по-фрапиращ е 
спадът на постъпленията в 
животозастраховането, къ-
дето приходите са се свили 
с 55.5% на месечна база и 
през май тази година са 8.9 
млн. лв. Причината за този 
спад е поправена грешка в 
изчисляването на премиите 
от „Синдикална ВЗК”. В 
предходните отчети друже-
ството е допуснало техни-
ческа грешка при отчитане-
то на записаните премии, е 
официалното обяснение на 
надзора. Според КФН ком-
панията е начислявала пре-
мии по всички действащи 
договори, без да се отчита 
падежът на премията, което 
е водещото условие при из-
числяването на приходите 
през съответния период. За 
сравнение в края на април 
премиите на „Синдикал-
на ВЗК” бяха 12.25 млн. 
лв., а месец по-късно по-
стъпленията в компанията 
са 4.78 млн. лв. Никой от 
дружеството не пожела да 
коментира казуса. 

С натрупване
За периода януари - май 
застрахователният пазар в 
България се е свил с 6.5%. 

Свитите покупки на автомобили и пониженото кредитиране продължават да притискат продажбите на полици

застрахователните компании свиха 
премийните си приходи с 15% през май 
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В края на година-
та премиите ще се 

свият между 8 и 10%

 Орлин Пенев, председател на УС на 
Асоциацията на българскияте застрахователи
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Общите премии се понижа-
ват до 659.9 млн. лв. спрямо 
705.9 млн. лв. в края на май 
миналата година. „Няма 
изненада в спада и всичко 
е в рамките на очакваното”, 
коментира Орлин Пенев, 
председател на УС на Асо-
циацията на българските 
застрахователи.

Изненада или не, общото 
застраховане, което фор-
мира по-голяма част от 
премиите на българския 
пазар, се оказа и по-засег-
нато от рецесията. В края 
на май премиите в сегмен-
та са намалели с 6.9% на 
годишна база и за първите 
пет месеца на тази година 
се свиват до 567.15 млн. 
лв. „Спадът идва от това, 
че основните двигатели 
на общозастрахователния 
пазар - продажбите на ав-
томобили и кредитирането 
- са в сериозна криза”, каза 
Стоян Проданов, изпълни-

телен директор на ЗД „Бул 
Инс” АД. По думите му 
тези фактори ще продължат 
да носят негативи на об-
щозастрахователния пазар. 
Най-голям дял в портфей-
ла на дружествата заемат 
застраховките „Каско” и 
„Гражданска отговорност”, 
като делът им е съответно 
36.5 и 35.7%. 

Към 31 май 2010 г. пре-
миите в животозастрахова-
нето са 92.8 млн. лв., което 
е спад от 4.1% на годишна 
база. Изпълнителният ди-
ректор на ЗАД „Алианц 
България Живот” Андрей 
Александров каза, че не 
е изненадан от този спад. 
„Сега данните за пазара 
ми се струват по-логични 
от подадените предния път, 
като визирам „Синдикална 
ВЗК”, добави Александров. 
Най-голям дял в премийния 
приход на животозастра-
хователите има полицата 

„Живот и рента”, като при-
ходите по продукта са 69.7 
млн. лв.

Очаквания
Нищо добро не очаква 
застрахователния пазар у 
нас през оставащите ме-
сеци до края на годината, 
категорични са мениджъ-
рите в бранша. „В края 
на годината премиите ще 
се свият с около 8%, но 
не повече от 10%”, смя-
та Орлин Пенев. „Пони-
жението на премиите в 
общото застраховане ще 
е около 15% в края на 
годината, без да искам 
да съм краен песимист”, 
добави Стоян Проданов. 
Подобна е прогнозата и 
на Андрей Александров, 
според когото животоза-
страховането ще се свие 
между 10 и 15% през тази 
година.

атанас Христов

Спадът идва от това, че 
основните двигатели 
на общозастраховател-
ния пазар са в сериозна 
криза. Това са продажби-
те на нови автомобили, 
които се понижават 
драматично, и ниската 
кредитна активност. Те 
ще продължат да носят 
понижение на премии-
те. При автомобилите 
няма нов бизнес, а при 
подновяване на старите 
полици те са с по-ниска 
цена, защото колата се е 
амортизирала. Спадът в 
общото застраховане ще 
е около 15% в края на 
годината, без да искам да 
съм краен песимист.

Мнение

Основните двигатели 
са в сериозна криза

Компаниите 
търсят ди-

версификация на 
портфейлите си, но 
успех в тази насока 
почти липсва

Стоян Проданов,
изпълнителен директор  
на „Бул Инс”

Компаниите търсят ди-
версификация на порт-
фейлите си, но успех в 
тази насока почти липсва. 
Това се дължи и на факта, 
че в България застрахо-
ването е разход, който 
е с нисък приоритет за 
гражданите и фирмите.

Записани премии през първите � месеца на ���� г., в лв.
Общо застраховане

Общо

Животозастраховане

Графика: Гриша Струнджев
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659.9
▶ млн. лв.  са 
премийните приходи на 
застрахователния пазар у 
нас в края на май  2010 г.
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Свитите покупки на автомобили и пониженото кредитиране продължават да притискат продажбите на полици

застрахователните компании свиха 
премийните си приходи с 15% през май 

Дружествата на „Стара планина” 
ускоряват ръста на продажбите
„Елхим-Искра”  
ще забави малко  
повишението в края 
на юли 2010 г.

Основните дружества в 
портфейла на „Стара плани-
на Холд” АД ще ускорят ръ-
ста на продажбите си през 
юли, показва съобщение на 
холдинга за финансовите 
резултати и очакванията 
за продажбите през юли. 
За първите седем месеца 
на годината холдингът ще 
отчете малко над 40 млн. 
лв. приходи, което е ръст от 
48% на годишна база. 

Уточнение
От „Стара планина” уточня-
ват, че от май 2010 г. включ-
ват в консолидираните си 
резултати и „Пътстройин-
женеринг” АД, което бе-
ше купено от „Трейс Груп 
Холд” АД. За първото по-
лугодие продажбите на хол-
динга са 33.7 млн. лв., което 
е с 43.42% повече спрямо 
същия период на миналата 
година. Каква част от тях 
се дължат на новоконсоли-

дираната компания, ще се 
разбере в консолидирания 
отчет на холдинга.

Прогнозата на ръковод-
ството е „Елхим-Искра” АД 
да забави малко повишени-

ето на продажбите в края на 
юли 2010 г. и продажбите 
да достигнат 17.5 млн. лв. 
Това е 69% повече спрямо 
края на юли 2009 г. За по-
лугодието акумулаторният 

Приходите на  
дружеството спадат с 
близо 60% в края на 
полугодието  
до 21 млн. лв.

„Алианц лизинг България” 
понижава загубата си за 
шестмесичето на 2010 г. до 
1.3 млн. лв. Това показва 
отчетът на дружеството, 
представен пред Българ-
ската фондова борса, къ-
дето са листвани негови 
облигации. За първите три 
месеца на годината дру-
жеството отчете 2.9 млн. 
лв. На годишна база обаче 
резултатът на компанията 
продължава да бъде негати-
вен, защото в края на юни 
2009 г. то беше на печалба 
от 1.7 млн. лв. 

Причина
Основна причина за от-
рицателния финансов ре-
зултат са продължаващите 
обезценки на финансови 
активи заради проблемните 
лизингови договори. Ком-
панията е сред основните 
играчи на пазара на автомо-

билен лизинг и близо 97% 
от портфейла й се състои от 
лизингови договори на ле-
ки, лекотоварни и тежкото-
варни автомобили. Стрем-
главият спад на автопазара 
превърна този тип активи в 
доста рисков. Общата сума 
на заделените провизии в 
края на юни достига 7.7 
млн. лв. показва балансът 
на дружеството.

Приходи
Свитият лизингов пазар 
у нас се отразява в силно 
намаляване на приходите за 
„Алианц лизинг България”. 
В края на полугодието за 
2010 г. те са под 22 млн. лв., 
което е близо 60% спад на 
годишна база. Още по-ди-
намично се свиват продаж-
бите, където спадът е близо 
70% до 16 млн. лв. 

В „Алианц лизинг Бъл-
гария” има два акционера. 
„Алианц България Хол-
динг” АД държи 51%, а 
ВХО Холдинг ГмбХ със 
седалище в Австрия има 
49%.

мирослав иванов
mivanov@pari.bg

„Алианц лизинг България”  
намалява загубата си

Отчет
„Момина крепост” 
отчете 98% спад 
на печалбата  
Производителят на меди-
цински изделия за едно-
кратна употреба „Момина 
крепост” АД отчете с 
98.3% по-ниска печалба, 
показва неконсолидира-
ният отчет на компанията 

за първите шест месеца 
на 2010 г. Положителни-
ят финансов резултат на 
дружеството се свива до 3 
хил. лв. спрямо 176 хил. лв. 
в края на юни 2009 г.
Продажбите на „Момина 
крепост” се понижават с 
5% на годишна база и за 
първото полугодие на 2010 
г. са 2.39 млн. лв. Общите 
приходи на компанията са 
2.42 млн. лв., което е с 6.7% 

по-малко от оборота в края 
на юни миналата година. 
Разходите за дейността са 
2.4 млн. лв., като са нама-
лели с 0.25% на годишна 
база. Вчера по позицията 
на „Момина крепост” бяха 
сключени две сделки, с 
които 1000 лота смениха 
собственика си. Цената 
на затваряне остана без 
промяна на ниво 1.66 лв. за 
акция. 

1.3
▶ млн. лв. е загубата на 
„Алианц лизинг България”  
за първите шест месеца 
на тази година спрямо 
отрицателен финансов 
резултат от 2.9 млн. лв. 
за първото тримесечие 
на 2010 г.

Не съм изненадан от 
спада, който отчита сек-
торът. Предполагам, че на 
годишна база понижение-
то ще се задълбочи. Сега 
данните за пазара ми се 
струват по-логични от по-
дадените предходния път, 
като визирам „Синди-
кална ВЗК”. Смятам, че 
реално ще завършим тази 
година със спад между 10 
и 15%.

При „Алианц” има 
засилен интерес към 
застраховките „Живот 
свързани с инвестицио-
нен фонд”, което си обяс-
няваме както с качеството 
на продуктите, така и с 

Мнение

Понижението в края на 
годината ще се задълбочи

Клиентите 
търсят алтер-

натива за по-висока 
доходност, след като 
повечето банки вече 
не дават толкова 
високи проценти

андрей александров,
изпълнителен директор  
на ЗАД „Алианц България Живот”

понижението на лихвите 
по депозитите. Клиентите 
търсят алтернатива за 
по-висока доходност, след 
като повечето банки вече 
не дават толкова високи 
проценти.

производител отчита 70% 
повишение на продажбите 
до 14.6 млн. лв. 

Повишение
Синият чип „М+С Хидра-
влик” ще отчете почти 35 
млн. лв. приходи в края на 
юли, което е повишение 
от 47%. За януари - юни 
дружеството има продажби 
за 29 млн. лв., което е 41% 
ръст на годишна база.

Най-сериозно ще е уско-
рението на приходите на 
„Хидравлични елементи и 
системи” АД. Прогнозата 
е за първите седем месе-
ца ямболското дружество 
да постигне 17.55 млн. лв. 
продажби, или с 68% повече 
спрямо края на юли 2009 г. 
За първото полугодие про-
дажбите са 14.85 млн. лв., 
което е с 59% повече спря-
мо първите шест месеца на 
миналата година.

Най-голяма печалба за яну-
ари - юни 2010 г. има „М+С” 
- 2.85 млн. лв. „Елхим” отчи-
та печалба от 1.95 млн. лв., а 
положителният резултат на 
ХЕС е 1.05 млн. лв.

атанас Христов

▶ От май тази година „Стара планина” с изпълните-
лен директор Васил Велев консолидира и резултати-
те на „Пътстройинженеринг” аД   СнИмкА мАРИнА АнгеловА

Записани премии през първите � месеца на ���� г., в лв.
Общо застраховане

Общо

Животозастраховане

Графика: Гриша Струнджев

януари февруари март април май януари февруари март април май
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Решения
КФН вписа 
новите акции  
на СИБАНК   
На първото си заседа-
ние след избирането си 
новото ръководство на 
надзора вписа в публичния 
регистър новите акции на 
„Индустриален холдинг 
България” АД и СИБАНК. 

И двете компании увеличи-
ха капитала си.
Истинска епидемия за 
промени в уставите тресе 
дружествата със специ-
ална инвестиционна цел 
(АДСИЦ). На вчерашното 
си заседание Комисията за 
финансов надзор одобри 
промените в уставите на 
10 от фондовете за имоти, 
чиито акции се търгуват на 
фондовата борса.

51
▶ процента от капитала 
на лизинговата компания 
се държат от „Алианц 
България Холдинг” АД. 
останалата част от 
акциите е собственост 
на австрийското  
вХо Холдинг гмбХ 

“Момина крепост” АД
Лева
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Свитите покупки на автомобили и пониженото кредитиране продължават да притискат продажбите на полици

застрахователните компании свиха 
премийните си приходи с 15% през май 

Дружествата на „Стара планина” 
ускоряват ръста на продажбите
„Елхим-Искра”  
ще забави малко  
повишението в края 
на юли 2010 г.

Основните дружества в 
портфейла на „Стара плани-
на Холд” АД ще ускорят ръ-
ста на продажбите си през 
юли, показва съобщение на 
холдинга за финансовите 
резултати и очакванията 
за продажбите през юли. 
За първите седем месеца 
на годината холдингът ще 
отчете малко над 40 млн. 
лв. приходи, което е ръст от 
48% на годишна база. 

Уточнение
От „Стара планина” уточня-
ват, че от май 2010 г. включ-
ват в консолидираните си 
резултати и „Пътстройин-
женеринг” АД, което бе-
ше купено от „Трейс Груп 
Холд” АД. За първото по-
лугодие продажбите на хол-
динга са 33.7 млн. лв., което 
е с 43.42% повече спрямо 
същия период на миналата 
година. Каква част от тях 
се дължат на новоконсоли-

дираната компания, ще се 
разбере в консолидирания 
отчет на холдинга.

Прогнозата на ръковод-
ството е „Елхим-Искра” АД 
да забави малко повишени-

ето на продажбите в края на 
юли 2010 г. и продажбите 
да достигнат 17.5 млн. лв. 
Това е 69% повече спрямо 
края на юли 2009 г. За по-
лугодието акумулаторният 

Приходите на  
дружеството спадат с 
близо 60% в края на 
полугодието  
до 21 млн. лв.

„Алианц лизинг България” 
понижава загубата си за 
шестмесичето на 2010 г. до 
1.3 млн. лв. Това показва 
отчетът на дружеството, 
представен пред Българ-
ската фондова борса, къ-
дето са листвани негови 
облигации. За първите три 
месеца на годината дру-
жеството отчете 2.9 млн. 
лв. На годишна база обаче 
резултатът на компанията 
продължава да бъде негати-
вен, защото в края на юни 
2009 г. то беше на печалба 
от 1.7 млн. лв. 

причина
Основна причина за от-
рицателния финансов ре-
зултат са продължаващите 
обезценки на финансови 
активи заради проблемните 
лизингови договори. Ком-
панията е сред основните 
играчи на пазара на автомо-

билен лизинг и близо 97% 
от портфейла й се състои от 
лизингови договори на ле-
ки, лекотоварни и тежкото-
варни автомобили. Стрем-
главият спад на автопазара 
превърна този тип активи в 
доста рисков. Общата сума 
на заделените провизии в 
края на юни достига 7.7 
млн. лв. показва балансът 
на дружеството.

приходи
Свитият лизингов пазар 
у нас се отразява в силно 
намаляване на приходите за 
„Алианц лизинг България”. 
В края на полугодието за 
2010 г. те са под 22 млн. лв., 
което е близо 60% спад на 
годишна база. Още по-ди-
намично се свиват продаж-
бите, където спадът е близо 
70% до 16 млн. лв. 

В „Алианц лизинг Бъл-
гария” има два акционера. 
„Алианц България Хол-
динг” АД държи 51%, а 
ВХО Холдинг ГмбХ със 
седалище в Австрия има 
49%.

мирослав иванов
mivanov@pari.bg

„Алианц лизинг България”  
намалява загубата си

Отчет
„Момина крепост” 
отчете 98% спад 
на печалбата  
Производителят на меди-
цински изделия за едно-
кратна употреба „Момина 
крепост” АД отчете с 
98.3% по-ниска печалба, 
показва неконсолидира-
ният отчет на компанията 

за първите шест месеца 
на 2010 г. Положителни-
ят финансов резултат на 
дружеството се свива до 3 
хил. лв. спрямо 176 хил. лв. 
в края на юни 2009 г.
Продажбите на „Момина 
крепост” се понижават с 
5% на годишна база и за 
първото полугодие на 2010 
г. са 2.39 млн. лв. Общите 
приходи на компанията са 
2.42 млн. лв., което е с 6.7% 

по-малко от оборота в края 
на юни миналата година. 
Разходите за дейността са 
2.4 млн. лв., като са нама-
лели с 0.25% на годишна 
база. Вчера по позицията 
на „Момина крепост” бяха 
сключени две сделки, с 
които 1000 лота смениха 
собственика си. Цената 
на затваряне остана без 
промяна на ниво 1.66 лв. за 
акция. 

1.3
▶ млн. лв. е загубата на 
„Алианц лизинг България”  
за първите шест месеца 
на тази година спрямо 
отрицателен финансов 
резултат от 2.9 млн. лв. 
за първото тримесечие 
на 2010 г.

Не съм изненадан от 
спада, който отчита сек-
торът. Предполагам, че на 
годишна база понижение-
то ще се задълбочи. Сега 
данните за пазара ми се 
струват по-логични от по-
дадените предходния път, 
като визирам „Синди-
кална ВЗК”. Смятам, че 
реално ще завършим тази 
година със спад между 10 
и 15%.

При „Алианц” има 
засилен интерес към 
застраховките „Живот 
свързани с инвестицио-
нен фонд”, което си обяс-
няваме както с качеството 
на продуктите, така и с 

Мнение

Понижението в края на 
годината ще се задълбочи

Клиентите 
търсят алтер-

натива за по-висока 
доходност, след като 
повечето банки вече 
не дават толкова 
високи проценти

андрей александров,
изпълнителен директор  
на ЗАД „Алианц България Живот”

понижението на лихвите 
по депозитите. Клиентите 
търсят алтернатива за 
по-висока доходност, след 
като повечето банки вече 
не дават толкова високи 
проценти.

производител отчита 70% 
повишение на продажбите 
до 14.6 млн. лв. 

повишение
Синият чип „М+С Хидра-
влик” ще отчете почти 35 
млн. лв. приходи в края на 
юли, което е повишение 
от 47%. За януари - юни 
дружеството има продажби 
за 29 млн. лв., което е 41% 
ръст на годишна база.

Най-сериозно ще е уско-
рението на приходите на 
„Хидравлични елементи и 
системи” АД. Прогнозата 
е за първите седем месе-
ца ямболското дружество 
да постигне 17.55 млн. лв. 
продажби, или с 68% повече 
спрямо края на юли 2009 г. 
За първото полугодие про-
дажбите са 14.85 млн. лв., 
което е с 59% повече спря-
мо първите шест месеца на 
миналата година.

Най-голяма печалба за яну-
ари - юни 2010 г. има „М+С” 
- 2.85 млн. лв. „Елхим” отчи-
та печалба от 1.95 млн. лв., а 
положителният резултат на 
ХЕС е 1.05 млн. лв.

атанас Христов

▶ от май тази година „Стара планина” с изпълните-
лен директор Васил Велев консолидира и резултати-
те на „пътстройинженеринг” аД   СнимкА мАринА АнгеловА

Записани премии през първите � месеца на ���� г., в лв.
Общо застраховане

Общо

Животозастраховане

Графика: Гриша Струнджев
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Решения
КФН вписа 
новите акции  
на СИБАНК   
На първото си заседа-
ние след избирането си 
новото ръководство на 
надзора вписа в публичния 
регистър новите акции на 
„Индустриален холдинг 
България” АД и СИБАНК. 

И двете компании увеличи-
ха капитала си.
Истинска епидемия за 
промени в уставите тресе 
дружествата със специ-
ална инвестиционна цел 
(АДСИЦ). На вчерашното 
си заседание Комисията за 
финансов надзор одобри 
промените в уставите на 
10 от фондовете за имоти, 
чиито акции се търгуват на 
фондовата борса.

51
▶ процента от капитала 
на лизинговата компания 
се държат от „Алианц 
България Холдинг” АД. 
останалата част от 
акциите е собственост 
на австрийското  
вХо Холдинг гмбХ 

“Момина крепост” АД
Лева

�.��

�.��

�.��

�.��

�.��

��.��.���.��.����.��.��

�.��
�.��%



  10    Компании и пазари 
pari.bg  Четвъртък 22 юли 2010

Apache купува 
активи от BP  
за 7 млрд. USD 

Сделката включва 
находища в САЩ, 
Канада и Египет

Британският петролен ги-
гант BP постигна споразуме-
ние с хюстънската компания 
Apache Corp. за продажбата 
на активи в САЩ, Канада и 
Египет за общо 7 млрд. USD. 
Сделката е част от плановете 
на BP да намери купувач за 
активи на стойност 10 млрд. 
USD, с които да покрие част 
от нарастващите си разходи 
по почистването на нефте-
ния разлив край бреговете 
на САЩ. Сигурен съм, че 
ако не беше инцидентът в 
Мексиканския залив, BP ня-
маше да сключи тази сделка, 
коментира председателят 
и главен изпълнителен ди-
ректор на Apache Стивън 
Фарис.

Схема
Съгласно споразумението с 
BP хюстънската компания 
ще плати 3.1 млрд. USD 
за 10 находища в Тексас 
и Ню Мексико, както и 
за дял в два завода на BP 
за обработка на природен 
газ. Apache ще получи и 

Пазарният дял на ком-
панията при смартфо-
ните се топи заради 
силната конкуренция 
на Google и RIM 

Технологичният гигант 
Apple изненада Wall Street 
с неочаквано добри финан-
сови резултати за третото 
си финансово тримесечие 
и още по-добри прогнози за 
настоящото, съобщи Reuters. 
Известната с консерватив-
ните си прогнози компания 
този път надмина и най-оп-

тимистичните очаквания на 
анализаторите, което беше 
разтълкувано като знак, че 
проблемите с антената на 
iPhone 4 не са се отразили 
на продажбите. 

Катализатор
Въпреки че периодът април 
- юни 2010 г. беше беля-
зан от пазарния дебют на 
таблета iPad, основен дял 
за ръста на приходите на 
компанията с 61% до 15.7 
млрд. USD имат компю-
трите Mac. Apple е продала 
над 3.47 млн. Mac-а за три-

Apple изненада с добри 
резултати и прогнози

ако не беше инцидентът с платформата, BP нямаше да продаде тези активи, 
каза председателят и главен изпълнителен директор на Apache Стивън Фарис
▶

продажбите на Mac най-вече в азия са основна  
причина за ръста на Apple
▶

правото за разработване 
на доказани резерви с обем 
214 млн. барела петролен 
еквивалент в Западна Ка-
нада срещу 3.3 млрд. USD. 
На цена от 650 млн. USD 
компанията ще придобие 
концесиите на BP в Египет, 
където производственият 
капацитет е над 6 хил. ба-
рела петрол и 310 хил. куб. 
м газ на ден. Apache трябва 
да изплати 5 млрд. USD от 
цялата сума до 30 юли.

промяна  
в плановете
Очакваше се 26-процент-
ният дял на BP в богатото 
находище Прудоу Бей в 
Аляска да бъде част от сдел-
ката. Имаше ужасно много 
слухове за това кои точно 
активи ще купим, но ние 
избрахме тази комбинация, 
каза Фарис. Според анали-
затори договореният вари-
ант е по-добър от Аляска, 
тъй като включва ключови 
региони за Apache.

Стратегия
Американската компания 
напоследък се разрасна 
значително чрез придоби-
вания. Сред сделките са 

обявеното през април пог-
лъщане на Mariner Energy 
за 2.7 млрд. USD и покуп-
ката на активите на Devon 
Energy в Мексиканския за-
лив за 1.1 млрд. USD по-ра-
но тази година.  Този модел 
е част от новата стратегия 
на Apache за закупуване на 
активи от по-големи играчи 
и впоследствие увеличава-
не на печалбата от тях.

Виетнам  
и пакистан
След като във вторник ста-
на ясно, че BP търси купу-
вачи и за находищата си 
във Виетнам и Пакистан, 
вчера индийското прави-
телство обяви, че проявява 
интерес към газовото поле 
във Виетнам. 

Държавната индийска 
компания Oil & Natural Gas 
Corp. е партньор на BP в 
страната, като държи 45% 
от находището там. 

Делът на британската 
компания в проекта, който 
се оценява на 1.3 млрд. 
USD, е 35%. Според анали-
затори общо за активите си 
във Виетнам и Пакистан BP 
може да получи 1.7 млрд. 
USD.

Има и трети сценарий   
в стрес тестовете
Банките ще публику-
ват и оценки за загуби 
по държавни облига-
ции в търговските си 
портфейли

Трети сценарий ще бъде 
включен при публикуване-
то на резултатите от стрес 
тестовете на банковата сис-
тема в Европа в края на тази 
седмица. Това стана ясно от 
документ на Комитета на 
европейските банкови над-
зорници (CEBS), цитиран от 
Bloomberg.

“Държавен шок”
Освен че ще бъде обявена 
адекватността на първич-
ния капитал на банките при 
основен и неблагоприятен 
сценарий за 2011 г., финан-
совите институции ще бъдат 
тествани и за устойчивост на 
“държавен шок”. Трезорите 
ще трябва да публикуват 
оценките си за загуби по 
държавните дългови книжа, 
които държат в търговските 
си портфейли, както и за 
допълнителни обезценки, 
които може да понесат в 
резултат на евентуална дъл-
гова криза.

правила
Съгласно счетоводните 
правила банките трябва да 
коригират стойността на 
държавните облигации в 
търговските си портфейли 
според промяната на пазар-

Снимки bloomberg

ните цени, коментираха спе-
циалисти пред Bloomberg. 
Що се отнася до държавните 
книжа в банковите им порт-
фейли, трезорите трябва да 
отпишат стойността им са-
мо ако са налице сериозни 
съмнения за възможността 
на дадена държава изцяло 
да изплати дълговете си или 
да обслужва лихвените си 
плащания.

предпоставки
Третият сценарий не пред-
полага фалит на някоя евро-
пейска държава, казаха за-
познати. Вместо това той се 
базира на предпоставката, че 
нарастващата доходност по 
дадени държавни облигации 
може да увеличи заемните 

разходи. Това от своя страна 
може да доведе до фалити в 
частния сектор и съответно 
до загуби в банковите порт-
фейли на трезорите.

набиране на капитал
В момента се проверяват 
91 банки в 20 европейски 
страни, за да се види дали 
те биха се справили с евен-
туални загуби от рецесията 
или спад в стойността на 
държавните облигации, в 
които са инвестирали. Тре-
зорите може да публикуват и 
колко средства ще трябва да 
наберат, ако капиталовата им 
адекватност падне под 6% 
съгласно третия сценарий, 
става ясно от документа на 
CEBS.

Капитал
NLB трябва  
да набере  
600 млн. EUR 

най-голямата сло-
венска банка Nova 
ljubljanska banka (Nlb) 
ще трябва да набере 600 
млн. eUr допълните-
лен капитал във връзка 
с провежданите стрес 
тестове.

Адекватността на пър-
вичния капитал на Nlb е 
7.2% в сравнение с изис-
кваните 6%, въпреки че 
финансовата й стабил-
ност може да е по-ниска 

▶

▶

от тази на други банки 
на Балканите, казаха от 
институцията.

При сравняване с някои 
други банки в Югоизточ-
на Европа става ясно, че 
Nlb ще се окаже последна 
в списъка.

Тъй като банката 
трябва да върне 700 млн. 
eUr през следващите 
три години, тя ще тряб-
ва да набере още 600 млн. 
eUr капитал.

Nlb работи в 18 страни, 
като основният й фокус 
са балканските държави. 
В България има дъщерно 
дружество “нЛБ Банка 
София”.

▶

▶

▶

месечието, а приходите от 
продажби са се увеличили 
с 33%, показва отчетът на 
компанията. Основен ката-
лизатор на ръста са добрите 
продажби в Азия, отчитат 
от технологичния гигант. 
Като цяло продажбите на 
Apple на континента са се 
увеличили със 160% през 
третото й финансово три-
месечие срещу 66% ръст 
в Европа. Пазарите извън 
САЩ носят 52% от прихо-
дите на компанията. 

Успешен дебют
Продажбите на iPad също 
са повече от добри, като 
за първото тримесечие, в 
което таблетът е на пазара, 
от него са продадени 3.27 
млн. бройки. Прогнозите 
на анализаторите са, че до 
края на 2010 г. продажбите 
ще стигнат над 13 млн. Не 
толкова розово е положе-
нието на Apple при смарт-
фоните, където компанията 
е успяла да продаде 8.4 
млн. iPhone-a. Въпреки че 
тази цифра оправдава очак- 
ванията на Wall Street, па-
зарният дял на компанията 
започна леко да се топи 
заради засилването на кон-
куренцията от страна на 
Google, RIM и др. Така 
Apple вече държи 14% от 
пазара спрямо 17% преди 
половин година.

Приходите от 
търговия с ценни 
книжа изведоха 
банката на печалба 

Morgan Stanley е послед-
ната голяма банка на Уол-
стрийт, която обяви фи-
нансовите си резултати 
за второто тримесечие на 
годината. Благодарение на 
силното си представяне при 
търговията с ценни книжа 
финансовата институция 
успя да надмине очаквани-

ята на анализаторите.

печалба
Банката отчете печалба 
от офиси, съществували 
поне една година, на стой-
ност 1.46 млрд. USD (0.80 
USD на акция) за периода 
април - юни в сравнение 
със 138 млн. USD загуба 
година по-рано. Печалбата 
за разпределяне като диви-
денти сред акционерите 
достигна 1.58 млрд. USD. 
За същия период на мина-
лата година по това перо 

беше отбелязана загуба от 
1.26 млрд. USD.

Двигател
Приходите на американския 
финансов гигант се увеличи-
ха с 53% и достигнаха 7.95 
млрд. USD. Прогнозите на 
анализаторите бяха за 7.93 
млрд. USD. Подразделени-
ето на банката за институ-
ционални ценни книжа, ко-
ето включва и търговията с 
книжа, отчете рязък скок на 
приходите, които достигнаха 
4.5 млрд. USD.

Печалбата на Morgan Stanley 
надмина очакванията
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▶ процента повече са съм-
нителните транзакции 
в централната банка на 
Италия през първата 
половина на тази година 
спрямо същия период годи-
на по-рано
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МВФ дава уроци 
против криза
Финансовата институция прави преглед и 
извежда поуки от взетите досега мерки
Централните банки са се фо-
кусирали предимно върху 
постигането на ниска инфла-
ция, използвайки монетар-
ната политика. Необходим е 
обаче много по-всеобхватен 
подход, за да се предотврати 
повторение на кризата. Това 
заяви Международният валу-
тен фонд (МВФ) в документ, 
съдържащ оценка на уроците 
от кризата за централните 
банки. Централните трезори 
са във фокуса на дискусията, 
но има и изводи, приложими 
за регулаторните органи. И 
макар обсъждането да раз-
глежда проблемите пред раз-
витите икономики, уроците 
са приложими за доста по-
голям обхват от държави.

оценка 
Като цяло МВФ даде до-
бра оценка на централните 
банки по света за тяхна-
та навременна реакция по 
време на кризата. Едни от 
тези навременни мерки бяха 
бързото сваляне на лихвите, 
използването на различни 
операции на пазара за оси-
гуряване на ликвидност на 
финансовите системи на 
местно ниво, както и съз-
даването на международни 
суап механизми за помощ в 

От началото на криза-
та престъпните групи 
са засилили влагането 
на нелегални доходи в 
законни дейности

Мафията в Италия е заси-
лила дейността си по пра-
не на пари от началото на 
кризата, след като банките 
намалиха отпускането на 
заеми. Така се отвори ни-
ша, която криминалният 
капитал запълни, твърди 
централната банка на стра-
ната. 

„Кризата даде възмож-
ност на организираната 
престъпност да процъф-
тява, тъй като тя разпола-
га със средства. А който 
държи големи суми в брой 
като престъпните групи-
ровки, може да прави ин-
вестиции, които не са по 
джоба на другите. Сега 
вече те може да инвестират 
в напълно легален бизнес”, 
коментира Анна-Мария 
Тарантола, заместник  ге-
нерален директор на Bank 
of Italy. 

Разследване
Отделът за финансово 
разузнаване е проследил  
15 000 съмнителни транзак-
ции през първата половина 
на тази година, което е с 
52% повече спрямо година 
по-рано и надминава общия 
им брой през 2008 г. Досега 
над 20% от подадените до-

клади водят до криминално 
разследване и отиват при 
прокурор. 

Нелегален бизнес
Прането на пари се състои в 
укриване на нелегален при-
ход от страна на престъпната 
група и насочването му през 
законни канали. Икономиката 
на Италия, която е четвъртата 
най-голяма в Европа, се сви с 
5% през миналата година. В 
същото време приходите на 
организираните престъпни 
групи са нараснали с 4% до 
135 млрд. EUR през мина-
лата година, показват данни 
на групата за антирекет SOS 
Impresa. 

Според МВФ прането на 
пари възлиза на 2-5% от 
световния БВП. В Италия 
обаче то достига 11% от 
БВП според бившия главен 
прокурор срещу мафията 
Пиер Луиджи Виня. Цен-
тралната банка провежда 
свое изследване, за да даде 
оценка на мащаба на про-
блема, заяви Тарантола.

ЕС обжалва решението на 
СТО за държавна помощ

Сериозна битка очаква 
премиерът Сапатеро 
за бюджет 2011, който 
ще реши и съдбата на 
кабинета

Премиерът на Испания Хо-
се Луис Родригес Сапате-
ро спечели одобрението на 
парламента за разходите на 
страната за следващата годи-
на с минимално мнозинство. 
Това е първата фаза от бит-
ката за бюджет 2011, който 
може да реши и съдбата на 
правителството. 

С помощта на 13 „въздър-
жали се” социалистите на 
Сапатеро прокараха вота 
със 170 гласа „за” срещу 
166 „против”. Премиерът 
не успя да спечели отделен 
вот, призоваващ правител-
ството да се откаже от за-
мразяването на пенсиите, 
което е част от мерките за 
съкращаване на разходите, 
приети през май. Този вот 
ще окаже натиск върху пра-
вителството да преразгледа 
вече взетото решение. 

Загуба на доверието
Високата безработица 
в страната от 20% и най-
големите съкращения на 
разходите за последните 

30 години по време на уп-
равлението на социали-
стите доведоха до загуба 
на доверието в кабинета. 
Сапатеро загуби подкре-
пата на малките партии в 
парламента, на които разчи-
таше. На 27 май спешните 
мерки за ограничаване на 
разходите минаха само с 1 
глас. Ако бюджетът за 2011 
г. не бъде приет до края на 
годината, това най-вероятно 
ще доведе до падането на 
правителството. 

Профсъюзи  
и гласоподаватели
Вдигането на възрастта за 

пенсиониране и промени 
в законодателството, улес-
няващо освобождаване на 
работници и намаляване на 
изплащаните компенсации 
от страна на компаниите, 
раздразниха профсъюзите и 
те призоваха за обща стачка 
на 29 септември. 

Министър-председателят 
губи доверието и на гласо-
подавателите. Анкета на 
вестник La Costa от 11 юли 
показва, че опозиционната 
Народна партия, която за-
почна да се определя като 
партия на „работниците”, 
води пред управляващите 
социалисти с 9.6%. 

Испанският парламент 
прие плана за разходите 

глобален размер.

Препоръки 
Законодателите започват да 
прилагат уроците от кри-
зата относно системната 
финансова стабилност, раз-
умно регулиране и надзор, 
монетарна политика, уп-
равление на ликвидност и 
кризи. Необходимо е обаче 
да се постигне цялостна 
макроикономическа ста-
билност. Кризата показа, 

че липсва всестранна рамка 
за финансова стабилност 
и е нужна сериозна работа 
тази липса да бъде запъл-
нена, се казва в докумен-
та. Трябва да се създадат 
макропредпазни инстру-
менти за овладяване на 
финансовите балони. 

Документът набляга и 
върху запазването на цено-
вата стабилност, а незави-
симата монетарна политика 
на банките трябва да бъде 

ключов фактор при бъде-
щите реформи.

Централните банки, ре-
гулаторните органи и фи-
нансовите министерства по 
света преразглеждат своята 
политика след кризата. Във 
Великобритания например 
централната банка беше 
един от главните защитни-
ци на целевата инфлация. 
Сега тя получи по-големи 
права да спре нова поява на 
нестабилност. 

Airbus е основният конкурент на Boeing в търга за 
доставка на машини за Пентагона
▶

Премиерът Сапатеро загуби подкрепата на малки-
те партии в парламента и това може да доведе по 
падане на кабинета

▶

Италия затяга 
контрола върху 
прането на пари

Според Брюксел орга-
низацията погрешно 
тълкува отпуснатите 
заеми за Airbus

Европейският съюз обжал-
ва решението на Световна-
та търговска организация 
(СТО), че компанията Airbus 
е получила незаконни субси-
дии от европейските прави-
телства за производството 
на самолети. Жалбата беше 
заведена в централата на 
СТО в Женева вчера. 

Прекалено важен
Този спор е прекалено ва-

жен, за да оставим погреш-
ните тълкувания на СТО без 
обжалване, заяви комисарят 
по търговията Карел де Гухт. 
Това би създало вреден пре-
цедент, добави той. Апела-
тивният орган на СТО се 
очаква да излезе с решение 
до три месеца.

Предистория
Спорът за Airbus се води ве-
че шест години. Случаят бе-
ше повдигнат от САЩ през 
2004 г., след като Вашинг-
тон се оттегли от 12-годиш-
ното си споразумение с ЕС, 
което регулираше субсиди-
ите в гражданската авиация 

между двете суперсили. 
Според САЩ получените 
от Airbus заеми са пред-
ставлявали неправомерна 
помощ, тъй като лихвите 
по тях са били прекалено 
ниски, а самите кредити са 
били обвързани с износа на 
компанията. Обвиненията 
засягаха основно подкре-
пата за производството на 
суперджъмбото A380, както 
и осигуряването на инфра-
структура и финансиране за 
научно-развойна дейност. 
В края на юни 2010 г. СТО 
обяви, че подразделението 
на EADS се е облагодетел-
ствало от подкрепата на 
няколко европейски дър-
жави. 

Търговски спор
През септември се очаква 
СТО да излезе с решение и 
по жалбата на ЕС за отпус-
кането на държавна помощ 
на производителя на само-
лети Boeing от страна на 
НАСА и министерството 
на отбраната на САЩ. В 
момента двата авиацион-
ни гиганта се състезават 
за договор на стойност 35 
млрд. USD за доставката 
на самолети за презарежда-
не с гориво във въздуха за 
Пентагона.

Международната финансова институция със седалище вашингтон направи  
своите препоръки въз основа на глобалната криза снИмкИ bloomberg

▶
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6526 6860
Калай LME USD/т 17925 18320
Олово LME USD/т 1762 1875
Цинк LME USD/т 1810 1929,5
Алуминий LME USD/т 1930,5 2008
Никел LME USD/т 18810 19385
Алуминиева сплав LME USD/т 2050 1975

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1193,9 1194,2
Сребро LME USD/тр.у. 17,82 17,86
Платина LME USD/тр.у. 1522,5 1526
Паладий LME USD/тр.у. 451,75 454
Родий LME USD/тр.у. 2100 2150

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юли	 Август
Суров петрол NYMEX USD/б 76,68 77,44
Брент ICE USD/б 77,05 77,05
Газьол ICE USD/т 658,25 652,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 4,64 4,64
Бензин 95 NYMEX USD/т 700 -
Нафта NYMEX USD/т 617 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юли
Пшеница Soft Red CBT USD/т 214,31
Царевица Yellow CBT USD/т 152,76
Ечемик Feed ASX USD/т 211,36
Памук No.2 NYBOT USD/т 1616,84
Какао  NYBOT USD/т 2951,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3570,33
Соя No.2 ICE USD/т 354,39
Захар White NYSE LIFFE USD/т 537,40

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 31.07.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 22.07.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,39086
Бразилски реал BRL 10 8,90025
Канадски долар CAD 1 1,54245
Швейцарски франк CHF 1 1,43695
Китайски ренминби юан CNY 10 2,33965
Чешка крона CZK 100 7,60284
Датска крона DKK 10 2,62746
Естонска крона EEK 10 1,25000
Британска лира GBP 1 2,37675
Хонконгски долар HKD 10 2,04917
Хърватска куна HRK 10 2,71832
Унгарски форинт HUF 1000 6,97564
Индонезийска рупия IDR 10000 1,76047
Исландска крона ISK 100 3,45102
Японска йена JPY 1000 6,74424
Южнокорейски вон KRW 100 1,76583
Литовски литаc LTL 1000 1,34159
Латвийски лат LVL 10 5,66448
Мексиканско песо MXN 1 2,76091
Малайзийски рингит MYR 10 1,26647
Норвежка крона NOK 10 4,92541
Новозеландски долар NZD 10 2,46668
Филипинско песо PHP 10 1,13211
Полска злота PLN 100 3,46128
Нова румънска лея RON 10 4,80997
Руска рубла RUB 10 4,63083
Шведска крона SEK 100 5,13983
Сингапурски долар SGD 10 2,05617
Словашка крона SKK 10 1,14617
Тайландски бат THB 100 4,92280
Нова турска лира TRY 10 1,01660
Щатски долар USD 1 1,59386
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,10812

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

За	дата	21.07.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1094,21 1127,04

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

20.07.2010	г.

157,12 156,36 155,59 155,21 153,29 153,29   
11,82 11,76 11,70 11,67 11,53 11,53   
84,77 84,36 83,95 83,53 82,30 82,30   
98,49 98,01 97,53 97,05 95,62 95,62   
747,47 743,84 740,21 736,59 725,70 725,70   
155,94 155,19 154,45 153,71 148,51 148,51   
75,44 75,08 74,72 74,35 72,54 72,54   
148,29 147,58 146,87 146,15 142,59 142,59   
283,73 282,38 281,03 279,68 270,22 270,22   
183,17 182,30 181,43 180,56 174,45 174,45   
222,23 221,17 220,12 219,06 211,65 211,65   
76,56 76,19 75,83 75,46 72,91 72,91   
227,08 226,00 224,92 223,84 216,27 216,27   

до	15.00	ч.	на	20.07.2010	г.

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси
ДФ Статус Глобал ETFs

Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.6692 4.6925  4.8560 4.6692 4.5758   -9.32% 14.97% -9.93% -26.27% 21.01.2008
фонд в акции 6.5439 6.5766  6.8057 6.5439 6.4130   -7.62% 14.32% -6.65% -15.64% 23.01.2008
високодоходен 10.1259 10.2778  10.5309 0.0000 0.0000   0.66% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.1964    2.1964    -11.87% 27.53% -5.71% -58.82% 12.11.2007
балансиран 2.6206    2.6206    -11.90% 24.17% -7.52% -52.19% 12.11.2007

паричен пазар 11.1629  11.1573  11.1406 11.1517 11.1517 11.1573 3.86% 0.13% 6.94% 6.33% 06.10.2008
балансиран 10.6051  10.5523  10.4468 10.4995  0.0000 -1.47% 4.69% 4.75% 3.10% 06.10.2008
фонд в акции 9.5753  9.5277  9.3848 9.4324  0.0000 -7.32% 8.70% 0.39% -2.71% 06.10.2008
             
балансиран 13.3536    13.2214    -1.49% 6.46% 2.93% 6.25% 14.12.2005
фонд в акции 7.7099    7.6336    -8.87% 13.39% -6.55% -5.41% 01.03.2006
фонд в акции 5.0037    4.9542    -15.36% 11.91% -12.22% -15.85% 21.06.2006
фонд в акции 7.5910    7.3699    -6.95% 12.83% 3.50% -11.69% 05.02.2008
фонд в акции 10.5565    10.2490    -0.13% 11.81% 7.67% 1.01% 05.02.2008
паричен пазар 11.8848    11.8848    4.76% 0.21% 8.91% 8.43% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 79.5454    79.2670  79.5454  -4.08% 2.29% 2.50% -5.58% 20.11.2006
фонд в акции 45.5810    45.3531  45.5810  -12.17% 2.79% -9.34% -14.86% 20.11.2006
фонд в акции 61.7074    61.3989  61.7074  -10.49% 4.29% -0.67% -13.70% 03.10.2007
             
фонд в акции 95.2364    93.8184    -7.92% 2.99% -5.98% -1.62% 04.01.2007
балансиран 78.3549    77.1883    -6.10% 1.84% -6.47% -8.12% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29538    1.29280    3.63% 0.83% 6.42% 5.71% 01.12.2005
балансиран 1.04542    1.03916    -3.14% 6.00% 2.85% 0.90% 01.12.2005
фонд в акции 0.70805    0.69753    -9.42% 13.55% 3.10% -7.76% 01.03.2006
фонд в акции 0.72834    0.72398    -0.77% 1.98% 1.82% -12.60% 07.03.2008
ниско рисков 1.04449    1.04137    1.82% 0.39% 3.59% 3.50% 07.05.2009

балансиран 99.3388    98.3504    -3.79% 9.40% 2.40% -0.25% 07.12.2005
балансиран 105.8690    104.8156    -4.00% 8.28% -0.05% 1.20% 06.03.2006
фонд в акции 83.9884    82.7380    -7.28% 13.63% 2.37% -2.08% 20.06.2005
паричен пазар 120.5717    120.5717    4.95% 0.64% 6.57% 7.10% 31.10.2007
ниско рисков 92.9594    92.5879    2.97% 2.97% -5.48% -2.97% 01.02.2008
ниско рисков 105.5086  105.4032  105.0870  105.4032  2.91% 1.39% 5.24% 5.10% 01.07.2009

балансиран 4.4133     4.3869     -10.25% 10.11% 0.76%*** 4.15% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.8783  0.8739   0.8718   0.8674     -17.46% 16.91% -7.87%*** -11.56% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.1503     17.0307     -8.44% 8.34% -6.36% 9.76% 28.09.2004
фонд в акции 10.6616    10.5134     -12.64% 12.45% -9.47% 1.27% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1650     1.1478     -10.08% 14.20% 2.68% 1.45% 10.05.2004
фонд в акции 0.7350     0.7241    5.34% 21.84% 32.21% -8.16% 04.10.2006
фонд в акции 0.9160     0.9025    4.47% 20.91% 2.19% -3.79% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.0895  128.8966  128.6393    2.13% 3.32% 4.96% 6.15% 04.05.2006
балансиран 13.8888  13.8888  13.7513    -7.71% 8.33% -4.31% 1.55% 17.12.2004
фонд в акции 0.6990  0.6922  0.6853    -6.71% 15.60% 1.62% -8.57% 04.05.2006
             
балансиран 785.4277    779.5517    0.71% 6.34% 11.06% -9.84% 09.05.2008
фонд в акции 702.4461    697.1909    -0.92% 7.98% 12.52% -13.60% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1865    11.1865    2.92% 1.88% 6.12% 2.54% 30.01.2006
балансиран 114.5400    114.5400    -4.57% 7.15% 3.34% 1.39% 30.01.2005
фонд в акции 6.2389    6.2389    -11.43% 16.12% 6.70% -10.01% 30.01.2006
фонд в акции 9.9097    9.9097    -1.58% 2.01% 0.36% -0.61% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.3126    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.4874  0.4850  0.4826    -7.41% 8.46% -2.90% -23.77% 19.11.2007
балансиран 0.7255  0.7230  0.7205    -2.85% 3.85% 0.35% -11.46% 19.11.2007
ниско рисков 0.9874  0.9859  0.9844    2.39% 1.53% 6.07% -0.53% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2518  1.2499                        1.2480     3.35% 0.38% 7.85% 5.26% 16.03.2006
консервативен 1.2759  1.2721                        1.2683     4.10% 1.10% 8.88% 5.69% 16.03.2006
балансиран 0.8491  0.8457                       0.8423     -2.34% 4.72% 0.06% -3.78% 16.03.2006
фонд в акции 0.6215  0.6184                       0.6153      -7.89% 8.98% -4.30% -10.46% 16.03.2006
балансиран 0.7201  0.7172                        0.7143     -5.66% 6.30% -4.36% -12.74% 11.02.2008
консервативен             19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000     N/A N/A N/A N/A 
 1.0230  1.0230  0.9719     N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1731    1.1731    2.39% 0.22% 4.17% 3.69% 15.11.2005
балансиран 1.0084    до 90 дни  над 90 дни  -0.58% 3.95% 5.64% -0.03% 12.09.2005
     0.9934  1.0034      

балансиран 6.9841    6.9841    -14.98% 12.17% -2.74% -7.85% 01.03.2006
фонд в акции 6.0615    6.0615    -13.54% 14.56% 2.18% -10.77% 01.03.2006
фонд в акции 2.7587    2.7587    -1.63% 15.76% 5.97% -32.34% 05.04.2007
консервативен 10.4180    10.4180    -0.11% 1.80% 1.33% 2.58% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7296 0.7260 0.7242                           0.7188                   0.7188                              0.7224   0.7044 -0.94% 13.31% 3.56% -7.62% 22.05.2006
фонд в акции 0.4064 0.4044 0.7242                                           0.4004               0.4004                             0.4024  0.3924 -2.58% 18.02% 15.32% -24.73% 02.05.2007
фонд в акции 98.5573  97.3465  96.6200    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 319.5759    319.0965    2.40% 0.23% 4.77% 7.21% 17.11.2003
ниско рисков 13.0934    13.0279    0.95% 3.02% 6.62% 6.08% 27.12.2005
балансиран 11.7779    11.6601    -2.11% 6.17% 4.86% 3.65% 27.12.2005
фонд в акции 7.9776    7.8978    -7.48% 12.39% 3.48% -4.58% 07.09.2005
балансиран 20.4023    20.4023    0.60% 3.70% 3.97% 0.72% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4595    6.4272    -4.55% 6.52% -2.93% -13.00% 01.06.2007
балансиран 7.8488    7.8096    -3.61% 5.96% -1.84% -7.43% 01.06.2007
консервативен 11.4184    11.3899    5.01% 3.16% 9.36% 4.63% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1539    1.1308    -5.68% 6.34% -1.91% 3.80% 18.09.2006
балансиран 1.0213    1.0111    -3.05% 3.81% -0.14% 1.00% 10.06.2008

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,35006 0,02119
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,61941 0,16067
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,47232 0,03241
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,45523 0,01043
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,25170 0,00512
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,71652 0,00121
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62461 0,00004
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,32989 0,02199
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 1,96278 0,00446
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,70217 -0,00056
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 6,86497 0,13396
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,68415 0,00770
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,23540 0,01926
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,75379 -0,00032
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,26702 0,00522
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,75935 0,00039
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,19829 0,02253
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,74428 0,00414
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,44067 0,03468
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,09687 0,01761
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,28396 0,00550
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,77195 0,04247
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,59007 0,01717
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,00934 0,03008
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,06758 0,00896
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,11083 0,00459
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,72571 0,01162
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 10 9,98586 0,10893
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,52597 0,00321
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,02526 0,03399
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1812,29000 27,46000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 22.07.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

N/A 13.2702  11.9958   8.1252 
320.6944 N/A 11.9546 8.0973 
322.2923 13.1589 N/A 8.0574 
322.2923 13.1589 11.8957 N/A 
 

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,28 1,28 1,29 1,28
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,84 0,84 0,85 0,84
ЯПОНСКА йЕНА JPY 111,69 111,71 112,84 111,22
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,35 1,35 1,36 1,34
НОРВЕжКА КРОНА NOK 8,02 8,03 8,09 8
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,44 9,45 9,5 9,43
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,34 1,34 1,35 1,33
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,45 1,45 1,46 1,45
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 284,22 284,51 287,76 283,72
ЧЕШКА КРОНА CZK 25,3 25,33 25,4 25,28
РУСКА РУБЛА RUB 39,01 39,04 39,31 38,96
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 4,1 4,1 4,12 4,09

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 21.07.2010 г.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	21.07.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0084	лв. 0.9934	лв. 1.0034	лв. -0.58% 5.64%

Сентинел	-	Рапид 1.1731	лв. 1.1731	лв. 2.39% 4.17%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	20	юли	2010	г.

www.sentinel-am.bg
тел. 02/ 980 14 26

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	21/07/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,085707 € 1,107421 € 1,080278
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,852157 € 0,869200 € 0,847896

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,796814 € 0,812750 € 0,792830

Цените са валидни за поръчки, подадени на 16/07/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	22/07/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,133608 лв. 1,133608 лв. 1,133608 лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 22/07/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Piraeus	Funds Цени за дата 20.07.2010

	 Тип Валута Емисионна 
стойност

Цена на  обр. 
изкупуване

АКЦИИ НА МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 7.2906 7.0247

АКЦИИ НА ДИНАМИЧНО РАЗВИВАЩИ 
СЕ МЕСТНИ КОМПАНИИ Високодоходен EUR 0.6329 0.6098

МЕСТЕН БАЛАНСИРАН ФОНД Балансиран EUR 2.5053 2.4559

УНИВЕРСАЛЕН ФОНД - “РАСТЕж”  
– Фонд от фондове Високодоходен EUR 8.9534 8.6057

УНИВЕРСАЛЕН БАЛАНСИРАН ФОНД 
– Фонд от фондове Балансиран EUR 9.8081 9.5204

УНИВЕРСАЛЕН КОНСЕРВАТИВЕН 
ФОНД – Фонд от фондове Консервативен EUR 10.2671 10.0648

Местните фондове на Пиреос Асет Мениджмънт инвестират във фин. инструменти търгувани 
на гръцкия капиталов пазар.Фондовете от типа “Фонд от фондове” са с инвестиционна насоче-
ност изцяло към международните капиталови пазари. С Условията за дистрибуция можете да 
се запознаете, в клоновете на Банка Пиреос България АД, на адрес:www.piraeusbank.bg или на  
24 - часовия телефон за клиенти 0 700 12 002 (на цената на един градски разговор за цялата стра-
на).
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Цената 
на пе-
трола 

отбеляза повише-
ние и по време на 
вчерашната сесия 
в Ню Йорк дос-
тигна 77.93 USD/б. 
Слабото евро 
помогна на нефта 
да върне част от 
загубите

По време 
на борсова-
та сесия в 

сряда измерителят 
добави 223 пункта 
към стойността си. 
Добрите финан-
сови резултати на 
компаниите, ли-
стнати на борсата в 
Хонконг, покачиха 
индекса

индекс на деня

1.1
▶ процента се повиши 
хонконгският индекс 
Hang Seng и достигна  
20 487 пункта

Стока на деня

2.19
▶ процента спечели медта 
по време на вчерашната 
борсова сесия и достигна 
6771 USD/т

Британската лира 
печели от високата 
инфлация

Британската лира отчете 
поскъпване спрямо евро-
то, след като централната 
банка на страната  Bank of 
England запази основната 
лихва на рекордно ниското 
ниво от 0.5%. Решението 
беше взето със 7 срещу 
1 гласа за запазване на 
определеното преди го-
дина ниво. Единственият 
който гласува за затягане 
на кредитната политика, 
беше Андрю Сентънс, 
член на монетарния 
комитет към централната 
банка. Той първи заговори 
за увеличаване на лихвата 
като средство за борба с 
инфлацията в страната.
Едно от взетите с едино-
душие решения беше за 
запазване на програмата 
на банката за изкупуване 
на дългови книжа, за която 
са отделени 200 млрд. 
GBP (305 млрд. EUR). 
Стигна се и до консенсус 
относно планираното уве-
личение на данъка върху 
продажбите и той ще бъде 
въведен през 2011 г.
Също така бяха изразени 
опасения около високата 

инфлация, както и невъз-
можността да се определят 
последиците от бюджет-
ните съкращения върху 
икономиката на страната. 
През юни инфлацията в 
страната достигна 3.2% и 
за четвърти пореден месец 
се задържа над заложе-
ния от правителството 
инфлационен таван от 3%. 
През юли банката намали 

своята прогноза за ин-
флацията в страната през 
следващите 12 месеца до 
2.7%, след като през юни 
нейните очаквания бяха за 
3% поскъпване на потре-
бителските стоки.

От началото на годината 
британската валута спе-
чели 5.5%, като инвести-
торите залагаха на това, че 
английската икономика ще 
се възстанови по-бързо от 
икономиката на еврозона-
та, която беше измъчвана 
от дълговите проблеми на 
някои от държавите, чле-
нуващи в съюза. Сегаш-
ните прогнози на Bank of 
England са за икономиче-
ски ръст от 1.5% в края на 
годината, докато за стра-
ните членки на еврозоната 
цифрата се очаква да стиг-
не едва 1.05%. На измина-
лата сесия, търговията на 
английската валута спрямо 
еврото стигна 1.1886 
GBP/EUR, Което е ръст с 
0.31%. При котировките с 
долара паундът регистри-
ра загуба от 0.35% до 
1.5209 GBP/USD.

На изминалата 
сесия 

търговията на 
английската валута 
спрямо еврото 
стигна 1.1886 GBP/
EUR, което е ръст с 
0.31%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ решенията, взети на последната среща на Bank of England, вдигнаха цената на 
британската лира

Eдинната валута се върна 
на нивата отпреди седмица

На 
последната 

сесия еврото 
загуби 0.52% от 
стойността си и се 
котираше за 1.2813 
EUR/USD

Калин Йорданов, 
„Карол”

▶ Невъзможността на Унгария да пласира първоначално 
планираното количество ценни книги подложи еврото 
на натиск                                                                           СнимКи BloomBerg

Еврото регистрира втора 
поредна губеща сесия 
спрямо долара и се коти-
раше за 1.2813 EUR/USD. 
Загубите за двата дни 
стигнаха 1%, като по този 
начин единната валута се 
срина до нивата си отпре-
ди една седмица. 

В сряда националната 
банка на Швейцария 
(SNB) потвърди, че ще 
се намеси на валутния 
пазар и ще се опита да 
задържи бурния ръст на 
швейцарския франк, който 
за по-малко от два месеца 
поскъпна с 10%. Сумата, 
която банката е пригот-

вила за постигането на 
целите си, е 14 млрд. CHF 
(10.4 млрд. EUR).

При отсъствието на 
важни макроикономиче-
ски новини аукционите за 
държавни ценни книжа в 
Европа отново бяха основ-
ният показател за движе-
нието на единната валута. 
Докато Испания и Ирлан-
дия успяха успешно да 
пласират емисии облига-
ции в размер съответно на 
6 млрд. EUR и 1.5 млрд. 
EUR при сравнително ни-
ски лихви, то за закупува-
нето на 3-месечни гръцки 
държавни ценни книжа 

инвеститорите изискаха 
доходност от 4.05%. 

Най-негативната новина 
дойде от Унгария, която 
не успя да пласира пър-
воначално планираното 
количество ценни книги. 
Въпреки че страната не е 
част от еврозоната, самият 
факт, че държава от конти-
нента изпитва затруднения 
при финансирането си, е 
достатъчен да предизвика 
отдръпване на пазарни-
те участници от еврото, 
особено като се имат 
предвид неясните резул-
тати от стрес тестовете на 
европейските банки.

Цветният 
метал се 
нареди 

сред най-печелив-
шите на пазара, 
като добави 146 
USD към стойност-
та си. Големият 
инвеститорски 
интерес помогна 
за постигането на 
добрите резултати

О Б Щ И Н А - П Л Е В Е Н

На основание Решения  № 984, № 985 и  № 986 от 24.06.2010 год. на Общински съвет – Плевен, 
ОБЯВЯВА

ПУБЛИЧНИ  ТЪРГОВЕ  С  ЯВНО  НАДДАВАНЕ
за продажба на следните общински имоти:

№ ОБЕКТИ
Начална
тръжна 

цена /лв./
без ДДС

Стъпка
на надда-
ване /лв./

Депозит
за участие

/лв./

Срок за закупуване
документация и 

цена /до/лв./
с ДДС

Срок за пода-
ване на пред

ложения  /до/

Дата и час
на провеж-

дане

1.

Общежитие в  с. 
Беглеж,  застр. площ  
747, 50 кв.м.
на 4 ет., сутерен и 
котелно – застр. 
пл.160,40 м.2

290 000 15 000 29 000

І търг
16.08.10 г.

180 лв.
19.08.10 г. 23.08.10 г.

10,00 часа

ІІ търг
13.09.10 г.

180 лв.
20.09.10 г. 21.09.10 г.

10,00 часа

2.

Дворно място с 
площ 6 705 кв.м. и  
сгр.- бивше учил.
застр. пл. 392 кв.м.
парц.І, кв. 26, 
с. Горталово

60 000 5 000 6 000

І търг
17.08.10 г.

180 лв.
23.08.10 г. 25.08.10 г.

10,00 часа

ІІ търг
16.09.10 г.

180 лв.
21.09.10 г. 24.09.10 г.

10,00 часа

Застроен УПИ с площ 
5 760 кв.м., в кв.20 
за детска градина и 
сграда /бивше учили-
ще/ с.Бохот

49 000 3 000 4 900

І търг
17.08.10 г.

120 лв.
23.08.10 г. 25.08.10 г.

13,30 часа

ІІ търг
16.09.10 г.

120 лв.
21.09.10 г. 24.09.10 г.

13,30 часа

Тръжни документации за участие се закупуват от център за административно обслужване  на Община Плевен 
всеки работен ден до 16.30 ч., до посочените срокове за закупуване.

Депозитите за участие се внасят по банкова сметка IBAN BG43 UNCR 9660 3311 9710 10, BIC UNCRBGSF в УниКредит 
Булбанк, клон Плевен.

За справки: Община Плевен, стая № 8, тел. 881 296; 
Пълният текст на посочените решения са публикувани в “Държавен вестник” брой № 55 от 20.07.2010 

год. и на сайта на Община – Плевен - www.pleven.bg.

Петрол
USD/б
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Всички 
докумен-

ти, с които се 
кандидатства за 
субсидии, свър-
зани с породата 
на животното, 
трябва да бъдат 
заверявани в 
ИАСРЖ. Тогава 
ще се прекрати и 
възможността за 
манипулации

Животновъди се оп-
лакват, че предназна-
чението на животните 
им се сменя с лека 
ръка

Фермери се оплакват, че 
експерти от различни ве-
домства издават противоре-
чиви документи за предназ-
начението на едни и същи 
животни, което може да 
им създаде проблеми при 
кандидатстване за евросуб-
сидии. Например според 
Изпълнителната агенция по 
селекция и репродукция на 
животните (ИАСРЖ) жи-
вотното е с млечно предназ-
начение, а според документ 
на Националната ветери-
нарномедицинска служба 
- с месно или смесено, спо-
делят животновъдите.  

Казус 1
В бр. 122 от 1 юли ви раз-
казахме историята на фер-
мерите Радомир Радев и 
Нели Димитрова от старо-
загорското с. Зимница. В 
стопанството им има 260 
овце, които от началото на 
регистрацията през 2007 до 
юни 2010 г. по документи 
са с млечно предназначе-
ние, но впоследствие то е 
променено на смесено от 
Регионалната ветеринарно-
медицинска служба в Ста-
ра Загора. От официалния 
отговор на Националната 
ветеринарномедицинска 
служба до в. „Пари” по 
казуса става ясно, че та-
зи промяна е извършена с 
оглед на това, че фермата 
не отговаря на определени 
нормативни изисквания. 
Според фермерите кон-

статациите не са основа-
телни. С удостоверение на  
ИАСРЖ от по-късна дата те 
доказват, че животните им 
са с млечно направление. 

За животновъдите кашата 
с документите причинява 
неудобства, тъй като в мо-
мента те усвояват субсидии 
по мярка „Млад фермер” 
на Програмата за развитие 
на селските райони и имат 
планове да се възползват от 
новите субсидии за сектор 
„Мляко”. 

Казус 2
В старозагорското село 
Шантово пък имат друг 
казус - местният фермер 
Богдан Богданов има 12 
крави, които в анкетна кар-
та от 2008 г. са млечни, 
но впоследствие местен 
ветеринарен лекар издава 

справка, че са месодайни. 
„Разбрах, че не мога да по-
дам документи за помощ по 
програма de-minimis, защо-
то кравите ми от млечни са 
станали месодайни”, казва 
фермерът в жалба до ми-
нистъра. Той обяснява, че 
животните му са регистри-
рани като млечни, а впо-
следствие като месодайни 
от един и същ ветеринарен 
лекар, и то при положение, 
че има квота за производ-
ство на мляко.

отговор
ИАСРЖ има компетенции 
да определя или да сме-
ня предназначението на 
животните, коментират от 
агенцията. Те призовават 
животновъдите да се обръ-
щат директно към тях при 
подобни спорни казуси. 

Институциите объркват „евросметките” на животновъдите

 Снимката е от фермата на Нели Димитрова в ста-
розагорското с. Зимница. овцете ни са млечни и ще се 
борим докрай, за да докажем това пред всички инсти-
туции, казват оттам

▶

Хаосът с документите на фермерите е пълен
Развъдните органи-
зации ще трябва да 
връщат около 800 хил. 
лв., защото са извърш-
вали дейности, за 
които нямат лиценз

Господин Николов, защо 
се получава така, че за ед-
ни и същи животни от 
изпълнителната агенция 
по селекция и репродукция 
на животните (иаСрЖ) 
и от поделения на Нацио-
налната ветеринарноме-
дицинска служба (НвМС) 
се издават документи, в 
които са отбелязани раз-
лични данни, например за 
предназначението на жи-
вотните? Кой от двата 
документа има по-голяма 
тежест?

- Повдигнатият проблем 
не е малък. От години 
в документите, свърза-
ни със селекцията, ца-
ри безумен хаос и той 
според мен е поддържан 
умишлено. Той се появи 
заради неразбирането на 
европейското „ветери-
нарно” законодателство. 
То ясно е разделено на 
две групи - ветеринарно 
и зоотехническо. През го-
дините от ветеринарната 
служба решиха, че могат 
да изземат цялата дейност 
в областта на животновъд-
ството и затова умишлено 
не разделиха и в България 
законодателството на две. 
На практика обаче основ-
ните задачи на НВМС са 
свързани с лечение и про-
филактика на животните, 
докато ИАСРЖ се занима-
ва с технологията в живот-
новъдството - селекцията, 
храненето, отглеждането. 
Затова единственият ор-
ган, който законово е ото-
ризиран да се занимава с 
породите, да ги определя 
или да дава насоки по смя-
на на предназначението, 
е ИАСРЖ. От 10 години 
със селекция се занимават 
развъдните организации, 
които са неправителстве-
ни, а ние сме органът, кой-
то контролира дейността 
им. Затова, за да може да 
се каже, че едно животно 

▶

Интервю Д-р Васил Николов, изпълнителен директор на Изпълнителната агенция по селекция и репродукция на животните

животните може да се 
манипулира системата 
за предоставяне на евро-
субсидии? Например пора-
ди некомпетентност на 
служител или просто за-
щото той е бил подкупен 
да издаде определен доку-
мент, фермери да полу-
чат евросубсидии?

- Това на дадения етап 
е възможно, но рано или 
късно нещата излизат на-
яве. Кандидатства се по 
различни програми, правят 
се различни проверки. Тази 
година например направи-
хме проверка на субсиди-
ите на развъдните органи-
зации и установихме, че 
те трябва да върнат около 
800 хил. лв. от над 2 млн. 
лв. точно защото развъдна 
организация например има 
лиценз да развъжда черно-
шарено говедо, но е издала 
сертификати и за породата 
родопско говедо, за което 
няма право. При овцете съ-
ществува хаос, но до края 
на годината ще направим 
пълна инвентаризация на 
стадата, за да се знае във 
всяко стадо какви животни 
има и от какви породи са. 
Ще напиша молба до ми-
нистъра и ДФЗ всички до-
кументи, с които се канди-
датства за субсидии, свър-
зани с породата на живот-
ното, да бъдат заверявани в  
ИАСРЖ. Тогава ще се пре-
крати и възможността за 
манипулации.

Дарина Черкезова

е от дадена порода, то 
трябва да има сертификат 
от развъдна организация. 
ИАСРЖ може да дава сер-
тификат за дадена поро-
да, ако за развъждането 
й няма създадена орга-
низация. ИАСРЖ има и 
арбитражни функции при 
възникване на спорове.

В момента хаосът е ужа-
сен и дори има случаи, 
в които в паспортите на 
животните е сменен полът 
на животното.

Преди две седмици оба-
че под егидата на Минис-
терството на земеделието 
и храните се разбрахме с 
НВМС, че ветеринарните 
специалисти ще вписват 
в паспорта породата на 
животното само когато 
собственикът им пред-
стави удостоверение, че 
животното е от съответ-
ната порода, а ние пък 
контролираме дали тези 
удостоверения са верни. 
На един по-късен етап ще 
консолидираме нашите 

системи, като ветерина-
рите ще вписват инфор-
мацията за лечението и 
профилактиката на живот-
ните, а датата на раждане 
и породата ще ги въвеж-
даме само ние, защото 
имаме пълна информация 
за животните. 

ако един фермер разпо-
лага с документ от ве-
теринарномедицинска 
служба и от иаСрЖ, ка-
то в първия се казва, че 
животните са със смесе-
но, а във втория, че те са 
с месно или млечно пред-
назначение, кой от двата 
има по-голяма тежест?

- Категорично на развъд-
ната организация, която 
се контролира от ИАСРЖ, 
или съответно на ИАСРЖ. 
Ако има такъв случай, фер-
мерите могат да се обърнат 
към нас или директно към 
министъра с искане да се 
определи породата и съот-
ветно предназначението на 
животните му.

▶

в Държавен фонд „Земе-
делие” (ДФЗ) наясно ли са 
с хаоса с документите на 
животновъдите?

- Наясно са и затова, ко-
гато има някакви пробле-
ми, от ДФЗ изпращат при 
нас документите с молба 
да определим породата. 
Тогава със заповед сфор-
мираме комисия, която 
отива на място и определя 
породата и предназначе-
нието на животното.

Чести ли са случаите на 
противоречия в докумен-
тите на едната и на дру-
гата служба?

- Да, не са малко. И от-
тук идва и въпросът да-
ли е възможно и защо се 
получава така, че едно 
животно първо е млечно, 
после месодайно, после 
пак млечно или с ком-
бинирано направление 
на използване. Предназ-
начението на животното 
- дали е за мляко, за ме-
со или е за комбинирано 

▶

▶

използване, се определя 
от неговата порода. За 
да се смени продуктивно 
направление, трябва да 
се промени породата. За-
това и в документите на 
развъдните организации 
не пише продуктивно на-
правление, а породата, 
например черноглава пле-
венска овца. Щом става 
въпрос за такова животно, 
то е от порода за мляко и 
с това се приключва. Ако 
една ферма реши да смени 
продуктивно направле-
ние, то тя трябва или из-
цяло да смени животните 
и да закупи животни от 
месодайна порода, или да 
започне да вкарва мъжки 
животни от месодайна по-
рода, които постепенно да 
„погълнат” животните от 
млечната порода. Счита 
се, че животното е от но-
вата порода едва след чет-
върто-пето поколение.

Доколко чрез промяна-
та на направлението на 
▶
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Стабилизация на пазара на 
печатни устройства до края 
на годината очаква Konica 
Minolta. Това заяви за  
в. „Пари” Хидеки Окамура, 
президент на европейския 
клон на компанията. По 
думите му целта на Konica 
Minolta за цялата 2010 г. е 
да затвърди присъствието 
си като пазарен лидер, кое-
то ще стане чрез различни 
програми за образоване на 
бизнеса у нас. 

статистика
Konica Minolta е лидер на 
пазара на многофункцио-
нални А3 устройства за пе-
чат, а пазарният й дял у нас 
е 27%, показват данните на 
анализаторите Infosource. 
При цветните устройства 
компанията отчита 34% па-
зарен дял по брой продаж-
би, а при черно-белите той 
е 27%. Вече сме затвърдили 
лидерската си позиция в 
България, следващата ни 
цел е да станем номер едно 
на Балканския полуостров, 
коментира Окамура. По 
думите му компанията ще 
разчита много на екипа си у 
нас, за да може да осъщест-
ви тази своя цел. На второ 

място след Konica Minolta у 
нас по пазарно присъствие 
е Kyocer-Mita. 

Дали тя ще стане факт 
обаче, ще може да се каже 
в края на годината, когато 
традиционно е най-силни-
ят период за продажбите 
ни. Очакваме и 2010 г. да 
не бъде изключение в този 
аспект, твърди президентът 
на Konica Minolta Европа. 

Преди година пазарът на 
мултифункционални печат-
ни устройства в България 
отчете драстичен спад. За 
цялата 2009 г. са били про-
дадени общо 2550 моно-
хромни машини, което е 
спад от 50% спрямо пред-
ходната година, твърдят от 
Infosource. При цветните ус-
тройства спадът е по-малък 
- около 35%, показват още 
данните на анализаторите. 
Според други анализатори 

- от CBN България - пазарът 
на печатни устройства е бил 
най-засегнат от целия ИТ 
сектор. 

образование
Сред основните инициати-
ви, с които компанията ще 
популяризира продукцията 
и съответно ще се опита 
да увеличи продажбите 
си, е програмата OPS или 
Optimized Print Services. 
Клиентът получава без-
платно продукта, както и 
гарантиран технически 
сервиз и следпродажбена 
грижа, като заплаща един-
ствено себестойността на 
отпечатаната страница. Та-
ка на практика се получава 
услуга, подобна на облака 
при компютрите, но свърза-
на с принтирането. Според 
Окамура причината Konica 
Minolta да се обърне към 
този модел е фактът, че биз-
нес секторът не инвестира 
мащабно в такива продукти, 
но пък за сметка на това 
има нужда от тях. От компа-
нията предлагат пълното си 
портфолио продукти у нас, 
но не коментират кои от тях 
са най-продавани. 

христо ласков

Мерки 
Държавата 
обмисля да 
управлява .bg
Държавата обмисля реална 
намеса при управлението 
на домейна .bg. Това става 
ясно от една от двете анке-
ти, публикувани на сайта на 
Министерството на транс-
порта, информационните 
технологии и съобщени-

ята. България е единстве-
ната държава членка на 
Европейския съюз, в която 
управлението вече 20 годи-
ни се извършва без наме-
са от страна на държавата. 
Затова и националният ни 
домейн е един от най-скъ-
пите в ЕС и струва около 
35 EUR на година. Затова и 
МТИТС пита потребители-
те какво е отношението им 

към модела на управление 
на домейна от първо ниво 
.bg. В момента за него отго-
варя варненската компания 
„Цифрови системи”. Пара-
лелно с въпроса за упра-
влението на .bg МТИТС 
пита гражданите и за име 
и регистър на националния 
интернет адрес на кирили-
ца, както и дали въобще да 
има такъв.

Пазарът на принтери ще се 
стабилизира до края на 2010 г. 
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Компютърният пазар в България се е увеличил 
с 20% през второто тримесечие на 2010 г.

Стационарните ком-
пютри са водещ ката-
лизатор на ръста, HP 
скъсява дистанцията с 
Acer при лаптопите

С около 20% са се увеличили 
доставките на компютри в 
България през второто три-
месечие на 2010 г., показват 
данни на анализаторите от 
IDC. Пазарната статистика 
все още не е официално обя-
вена, но според източници на 
в. „Пари” водещ катализатор 
на ръста на доставките са 
стационарните компютри, 
което изненадва представи-
тели на бранша. Лаптопите, 

които представляват над 50% 
от продажбите у нас, също 
се представят добре въпреки 
негативните първоначални 
очаквания на част от игра-
чите на пазара в България. 
Въпреки ръст на продажбите 
през второто тримесечие оба-
че за първото полугодие пак 
се отчита спад на пазара. 

Прогноза
През 2009 г. пазарът на ком-
пютри в България се срина с 
21% спрямо 2008 г., а прогно-
зите са, че нивата на продаж-
бите отпреди кризата няма 
да се върнат поне 2-3 години. 
Въпреки това през второто 
тримесечие се наблюдава 

относително съживяване на 
продажбите в някои сегменти. 
Ръстът на долара и предсто-
ящото поскъпване на техни-
ката заради обвързаността 
на цените с американската 
валута може да изиграят лоша 
шега на дистрибуторите у нас. 
Според различни прогнози 
поскъпването на техниката 
може да мине 10%, а според 
Илия Тошев, мениджър на 
PSG групата на HP България, 
„атрактивни оферти под 1000 
лв. за мобилен компютър ще 
са рядкост, и то за сметка на 
по-ниски хардуерни характе-
ристики”. Според данните на 
IDC компанията му скъсява 
преднината на лидера на паза-

ра на ноутбукове Acer до едва 
100 продадени компютъра и е 
на второ място по продажби 
у нас.

оферти
Надеждите на голяма част 
от бранша са, че т. нар. back 
to school период между юли 
и септември ще оживи паза-
ра. Първата компания, която 
излезе със специални пред-
ложения при компютрите 
за есента, беше HP. Новото 
портфолио включва пред-
ложения от всички ценови 
сегменти и класове, както 
и един нов представител за 
страната ни - 14-инчовия 
Pavilion dm4.

Компанията разчита на България, 
за да се наложи като лидер на 
Балканите

Amazon продава 
тройно повече 
е-книги
Най-големият онлайн 
магазин в света Amazon 
обяви, че продажбите на 
електронни книги на ком-
панията са се увеличили 
тройно за първата полови-
на на годината и вече са с 
43% повече от продажби-

те на обикновени книги. 
Компанията произвежда и 
продава един от най-попу-
лярните електронни четци 
на книги Kindle. От Apple 
също отчитат високо тър-
сене на дигитални книги 
за таблета си iPad. Само за 
първите няколко месеца 
от пускането му на пазара 
вече са продадени над 1.5 
млн. е-книги.

Резултат 

 очакваме българският и европейският бизнес да се обърнат повече към продук-
тите за печат, коментира хидеки окамура, президент на Konica Minolta европа
▶

27
▶ процента е пазарният 
дял на Konica Minolta при 
печатните устройства в 
България

 надеждите на голяма част от бранша са, че  
т. нар. back to school период между юли и септември 
ще оживи пазара

▶
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Цена
Билетите започват от 40 лв. за ден  
От 40 лв. на ден започват билетите за „Каварна рок фест” 
тази година. Това е и най-скъпата оферта за феновете, които 
са решили да посетят фестивала, защото тридневният про-
пуск струва 90 лв. За Spirit of Bourgas хартийките, гарантира-
щи вход, струват по 50 лв. на ден или 120 лв. за целия фести-
вал предварително. На входа цените скачат до съответно 60 и 
140 лв. При електронната музика цените са малко по-ниски, 
като входът за Richie Hawtin е 25 лв. Желаещите да видят 
Nick Warren пък ще трябва да жертват 15 лв. за вход. Освен 
билети средства за летните фестивали трябва да се предвидят 
и за път, хотел/къмпинг и храна, разбира се. И бира.

Сезонът на летните фестивали по морето започва тази седмица 
в Каварна, продължава през Бургас и стига чак до Приморско

Метъл, рок, хаус и хип-хоп 
разтърсват плажовете у нас

Летните фестивали по Черноморието за поредна година 
заваляха един след друг. Въпреки кризата тази година те 
са повече от всякога, а изпълнителите, които ще се подви-
зават по сцените у нас, не са случайни. Дори обратното -  
в България ще гостуват едни от най-големите имена на 
световната рок, метъл, хип-хоп и хаус сцена. Всички те 
идват като десерт за хилядите, които вече видяха на живо 
Metallica, Rammstein, Slayer и AC/DC в София. Но са 
жадни за още музика на живо, но по морето. 

Пионер
По традиция лятото започва с мощна метъл вълна, която 
ще залее феновете, избрали да посетят Северното Чер-
номорие. И по-специално - столицата на рока в България 
Каварна. Там на 23 юли започва превърналият се в тради-
ция „Каварна рок фест”, който ще продължи до 25 юли. 
За тези 3 дни феновете, които се разходят до Каварна, ще 
могат да видят на живо Tarja, Kreator, Primal Fear, Sodom 
и Accept, както и още 8 големи банди от света на метъла 
и рока. Очаква се тази година напливът от фенове да 
бъде голям, както винаги. А това гарантира незабравими 

мигове, гарнирани със задължителната бира и скара пред 
градския стадион. 

Интересен коктейл
Следващата стъпка за феновете на по-тежката музика е 
Бургас, където организаторите на третия фестивал Spirit 
of Bourgas са подготвили интересен микс от изпълнители. 
От една страна, хедлайнер ще бъде Сердж Танкиан -  
фронтменът на System of a Down, който за жалост 
идва без Дарън Малакиан, Джон Долмаян и Шаво 
Одаджиан, с които изгряха на алтернативната сце-
на в началото на века. Не че като е сам, е лошо -  
хората, слушали албума му, знаят защо. 

От друга страна, най-голямото име на феста безспорно са 
The Prodigy, които ще излязат за втори път на живо пред бъл-
гарските си фенове. Да се надяваме - по-успешно от първия 
път. Но пък оттогава мина време, така че надеждите този 
път са големи. Заедно с тях посетителите на Spirit of Bourgas 
ще могат да чуят трип-хоп гигантите UNKLE, хип-хоп ле-
гендите Everlast (или просто Ерик Шорди от незабравимите 
House of Pain) и Grandmaster Flash и не на последно място -  

Apollo 440. Целият този микс от различни стилове ще залее 
централния плаж на Бургас между 13 и 15 август. Стягайте 
палатките и дим да ви няма натам. 

електронно
Паралелно с големите имена в метъла, рока и хип-хопа пак 
по традиция следващата седмица стартира Solar Summer 
Festival, чийто домакин е Cacao Beach. Но не 4as pik на 
Cacao Beach, а едноименният хаус клуб, на който се очак-
ва армия от DJ-и, сред които Richie Hawtin, Fatboy Slim, 
Armin van Buuren и превърналият се на практика в посто-
янен гост Victor Calderone. Те ще пускат пред феновете си 
в България съответно на 31 юли, 6, 13 и 20 август. 

Освен Слънчев бряг обаче тази година феновете на 
електронната музика ще могат да потърсят и алтернатива 
в Приморско. Да, на Южното Черноморие Метрополис 
организират Insomnia Festival, започващ още този петък с 
Nick Warren. Освен него зад пулта ще застанат Josh Wink, 
John Digweed, Guy J и т.н, и т.н. 

Очертава се интересно лято, нали. 
Христо Ласков

Цифра на деня

30
 хил. души посетиха само първата вечер на фестивала 

Spirit of Bourgas през 2009 г. 
▶
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